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Afganisztán újjáépítése címen 
fotókiállítást nyitott április 8-án 
Pierre Guimond Kanada nagykövete 
ésTomaj Déne, a Külügyminisztérium 
főosztályvezetője. Április 18-ig láto
gatható a fotókiállítás az Új épület 
aulájában.

Pozsonyba szervez április 23-án 
egynapos tanulmányi kirándulást 
a Társadalomtudományi Kar Hall
gatói Önkormányzata. Április 16-ig 
lehet jelentkezni a részvételi díj be
fizetésével a HŐK irodában. Rész
vételi díj: 5000 Ft. További információ: 
reka. bakonyi@bcehok. hu

A gazdaság és innováció konfe
renciasorozat következő eseménye 
április 28-án lesz Felsőoktatás és 
innováció címmel.

Magyarország politikai évköny
ve új, 2008-ról szóló, már 21. kötetét 
április 21-én mutatja be a Demokrácia 
Kutatások Magyar Központja. A 2009- 
ben megjelenő Évtizedkönyvhöz várja 
a könyvbarátok jövedelemadójánakl 
%-át.

Kautz emlékülést szervez Győr
ben a SZIE Kautz Gyula Gazdaság- 
tudományi kara, névadója emlékére. 
Május 10-ig lehet jelentkezni a kon
ferenciára. Info: http://kgk.sze.hu
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Kanadában, az Ivey által megrendezett nemzetközi esettanulmány versenyen második helyezést ért el az Aibester Dóra, 
Kálmán Dávid, Kiss Rita, Pieke Ágoston összetételű Corvinusos csapat. Felkészítő tanáraik voltak Bartis Eszter, Macher 
Flóra és Bakacsi Gyula. (írásunk a 9.oldalon)

A serzó' felvétele

Sorompó

Néhány hete egy sorompó jelent 
meg a főépület déli bejáratától az 
új épület felé vezető úton. A vége
láthatatlan építkezések újabb jele 
nem keltett különösebb feltűnést, 
mivel gyalog kényelmesen ki lehetett 
kerülni.

Egy reggel azonban furcsa lát
vány fogadta a megszokott úton 
közlekedőket: a sorompóból kész 
erődítményt hegesztettek -  így már 
a legvékonyabb, leghajlékonyabb 
járókelő sem tud átjutni rajta. Biz
tos nagyon zavart valakit a sok-sok 
arra járó egyetemista. A Sóház 
oldalában futó sáros ösvényen pró
báltam kitalálni, hogy mi haszna 
származhatott az építőknek ebből, 
de nem találtam a választ.

Energiát fektettek valamibe, 
amitől nekünk rosszabb lett, nekik 
pedig nem lett jobb -  ha legalább 
valami előnyük lenne a sorompó 
hermetikus lezárásából! Miközben 
már a két épület közti egyenes 
úton is kerülnünk kell, a háttérben 
a szemétlift zavartalanul épül 
tovább...

Rigó Áron

Gyógyszeripar és innováció Amit a mesterképzésekről tudni érdemes

Kutatók, vállalati vezetők, kormányzati szakemberek, külföldi felsőoktatási 
intézmények vezetői vettek részt a március 10-én megrendezett nagysikerű kon
ferencián. Képünkön Vizi E. Sziveszter az MTA volt elnöke, és Kökény Mihály 
országgyűlési képviselő (MSZP).

O. Szekeres Á. felvétele

Azerbajdzsáni elism erés

Az azerbajdzsáni-magyar kapcsolatok elmélyítésében szerzett érdemeiért díj
jal ismerte el Mészáros Tamás rektor és Rostoványi Zsolt dékán tevékenységét 
a nagykövetség. A díjat Hasan Hasanov nagykövet március 9-én adta át a kitün- 
tetteknek.

Gutay Julianna felvétele

Jövőre, veled, ugyanitt?
Elsőéves, másodéves, harmad

éves... Gondolkodtál már azon, hogy 
mi lesz a hatodik félév után? Hányszor 
kérdezték már meg tőled, hogy foly
tatod-e mesterszakon? A következő 
összeállításunk talán kiinduló pontot 
adhat a további információgyűjtéshez.

Hogyan kell jelentkezni?.
Ha eldöntötted, hogy Te nem tudsz 

egy MA diploma nélkül élni, jól teszed, 
ha már a vizsgaidőszak végével neki
látsz információt gyűjteni a felvételi el
járásokról. Október 15-ig kell kitöltened, 
és elküldenéd az 0FIK jelentkezőlapját 
arról, hova, milyen szakra jelentkezel. 
(Ha a Társadalomtudományi Karra je
lentkeznél, már lekéstél, mert ott nem 
indulnak keresztféléves képzések.) 
Ezelőtt ellenőrizd az általad kiválasztott 
szak Karának honlapját, hogy megtudd, 
miből fogsz felvételi vizsgát írni.

A felvételi eljárás Karonként, de 
sokszor szakonként is változhat. A 
T-kar felvételi eljárásában a 100 pont
ból 70 szerezhető a felvételi vizsga 
megírásával, 20 pontot kapsz a főisko
lai diplomád minősítése alapján, és 10 
többletpontot hozhatsz magaddal. A 
Gazdálkodástudományi Karon a pontok 
70%-a két írásbeli vizsgából (statisztika 
és vállalatgazdaságtan; 20 illetve 30%) 
és egy személyes interjúból (20%) áll.

A felvételi vizsgák időpontját a 
Karok a honlapjukon hirdetik meg, de 
Bartók István, a G-kar dékánhelyettese 
szerint levélben is kapnak majd tájé

koztatást a jelentkezők. Viszont a fel
vételi vizsgákra való felkészülés miatt 
érdemesebb, ha már a nyáron nekilátsz 
tájékozódni.

Mennyibe fog kerülni?
Az, hogy az MA mennyibe fog 

kerülni elsősorban attól függ majd, 
felvesznek-e állami finanszírozású 
képzésre. A Kormány 1051/2008. hatá
rozata alapján a 2009-es tanévre a 
Corvinus mesterképzéseire összesen 
1221 államilag finanszírozott hely lesz 
meghirdetve, ami körülbelül az összes 
meghirdetett helyek számának fele.

Ez az arány viszont nem feltét
lenül oszlik el egyenlően, hiszen a 
Tájépítészeti Karon például a 40 fős 
szakokon 30 diák tanulhat majd álla
milag finanszírozott keretek között, a 
Közgazdaságtudományi Kar viszont úgy 
tervezi, a meghirdetett helyek 2/3-a lesz 
államilag finanszírozott.

A költségtérítés mértéke Karonként 
különbözik, de szakonként is hatal
mas eltérések lehetnek. A legdrágább 
a G-kar, félévenként átlagosan 
460 000 Ft-os díjával; a „legolcsóbb" pe
dig a K-kar 190 000 Ft-tal. (A Karonként 
meghirdetett szakokat, keretszámaikat, 
és költségeiket összefoglalva keresd a 
Közgazdász paravánján!) Ha mégsem 
vettek fel az államilag finanszírozott 
helyek egyikére, az átsorolási érté
kelésnek köszönhetően akár át is 
kerülhetsz az államilag finanszírozott 
kategóriába!

folytatás a 2. oldalon
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Szabó Kálmán Díj

2 0  éves a Közgazdaságtudományi kar
A Közgazdaságtudományi Kar Kari Tanácsa 2009. február 23-i ülésén 

alapította meg a Szabó Kálmán Díjat. Első alkalommal a Szabó Kálmán 
Díjat a Kari Professzori testület Benczes Istvánnak ítélte. Átadására a Kar 
fennállásának 20. évfordulója alkalmából rendezett konferencián került sor 
2009. március 26-án.

A K kar március 26-án hagyo
mányteremtő tudományos ülésszakkal 
emlékezett meg a Közgazdaságtudo
mányi Kar 20 éves fennállásáról.

Dr. Trautmann László dékán a konfe
renciát megnyitó előadásában elmond
ta, hogy a Karnak hangsúlyosabban kell 
szerepet vállalnia a hazai és a nemzet
közi szakmai közéletben.

Ma a világ közgazdaságtanában 
éles viták folynak a közgazdaságtudo
mány alapkérdéseiről, érzékelhető 
hangsúly-eltolódások vannak az egyes 
területek között -  mondta. Egyre fon
tosabbá válik például a foglalkoztatás
politika, és átalakul a fogyasztás-elmélet 
szerepe. Ugyanakkor érzékelhető az is, 
hogy az a konszenzus, ami a 80-as évektől 
jellemezte a közgazdaságtant, és ami a 
hayeki és friedmani elméleten alapult 
-  a keynesizmus harminc éves ural

ma után -, megbomlott. Ez nem azt 
jelenti, hogy a XX. század közgazda
ságtudományának eredményeit negli
gálni lehet, de valószínűsíthető, hogy 
új elméleti rendszerbe kell foglalni a 
korábbi eredményeket. Azt is hangsú
lyozta, hogy az Egyetem és a Közgaz
daságtudományi Kar sem mehet el ezek 
mellett a problémák mellett.

A jelenlegi egyetemisták valószí
nűleg már úgy fognak végezni, hogy 
a világban egy új gazdasági szer
kezet alakul ki, új húzóágazatokkal, 
kiegyenlítettebb régiókkal, és a hazai 
közgazdászok előtt álló feladat a vi
lággazdasági harmónia fenntartásához

való hozzájárulás lesz. A kérdés nem 
csak az lesz, hogy Magyarországon 
hogyan lehet kikényszeríteni az európai 
uniós normák érvényesítését, hanem 
az is, hogyan lehet ezt követhetővé 
tenni más országok számára, hogyan 
lehet elérni a Nyugat-Balkán és Uk
rajna felzárkóztatását. A tudásalapú 
gazdaság globálisan is új intézményi 
és szemléleti keretfeltételeket teremt. 
A Kar ebbe a folyamatba szeretne 
bekapcsolódni többek között ezzel a 
tudományos konferenciával is-zárta 
a konferenciát megnyitó szavait 
Trautmann László.

(Képriportunk az 5. oldalon)

Juhász Mónika rajza

Mennyit finanszíroz az állam

2  alap- és 1

A kérdés megválaszolásához a 
2005-ös felsőoktatási törvényt hívtam 
segítségül. Ez alapján a válasz igen, de 
csak bizonyos feltételek mellett.

Az alaphelyzet, hogy minden hall
gató számára 12 államilag finanszírozott 
félév áll rendelkezésre. De bizonyára 
sokan tudjátok, hogy ennél több félévet 
is lehet ingyen tanulni, ha egyszerre 
két szakon tanultok, és a másodikat 
legkésőbb az első szak harmadik 
félévében kezditek el (56.1 (3)). Ekkor 
egynek kell számítani az egyszerre 
mindkét szakon teljesített féléveket. 
Ez az aktív félévekre értendőés vo
natkozik az OKJ-s képzésekre is. így 
elvileg 4 év alatt, 8 finanszírozott félév 
felhasználásával el lehet végezni két 
alapszakot és éppen marad 4 a mes
terre.

De itt jön a csavar. Ugyanez a tör
vény azt is kimondja, hogy aki egy adott 
ciklusban (itt: BA) végbizonyítványt 
(abszolutóriumot) szerzett, ugyanabban

a képzési ciklusban már nem vehet 
részt államilag támogatott képzésben 
(55. § (2)).Tehát ha elvégezted az első 
alapszakodat, a másodikat már csak 
költségtérítéses formában folytathatod. 
A törvényben említett abszolutórium 
nem egyenlő a diplomával, ehhez 
elegendőek az előírt kreditek és vizsgák, 
nem kell hozzá diplomamunka, vagy 
nyelvvizsga. A fent vázolt probléma 
megoldását az abszolutórium nem 
megszerzése adhatja, a megoldás tehát

a halasztás, csúsztatás. Összegezve, a. 
két alapszak csak úgy végezhető el 4 
év alatt költségtérítéses formában, ha 
a két szakon egyszerre végeztek.

Fontos továbbá, hogy a törvény sze
rint az adott képzésre rendelkezésre álló 
támogatási idő legfeljebb két évvel lehet 
hosszabb, mint az adott tanulmányok 
képzési ideje (55. § (4)). Tehát nem lehet 
a két szakot végtelenségig halogatni, 
de persze egyet sem.

Kóbor Andrea

Van kihez fordulni!

Jövőre, veled...
folytatás az első oldalról

Megéri-e az MA?
Ezt persze mindenkinek magának 

kell eldöntenie. Kriszta Edina, az Élel
miszertudományi Kar hivatalvezetője 
szerint a kínált képzések nem csak 
korszerű ismereteket, de nemzetközi 
kapcsolatokat is kínálnak. Nagy Beáta, 
a T-kar dékánhelyettese a képzések 
erősségét elsősorban a közgazdász 
alapokban látja. Sugár András, a 
K-kar dékánhelyettese szerint a mes
terképzések erőssége, hogy az elmé
leti megalapozás mellett gyakorlat- 
orientáltan készítik fel a diákokat.

Nem reprezentatív felmérésünk 
alapján az MA képzésben most részt 
vevő diákok szeretnek a Corvinusra 
járni; az itt töltött időt hasznosnak 
és szemléletformálónak tartják. Bár

arról megoszlanak a vélemények, 
hogy inkább gyakorlatias, vagy elmé- 
let-orientált-e a képzés, abban egyet
értettek a megkérdezettek, hogy a 
tanárok nem csak rendelkeznek gya
korlati tapasztalattal, azokat meg is 
osztják a diákokkal. „A kis csoportoknak 
köszönhetően jó a hangulat, a tanárok 
pedig közvetlenek" mesélte egy mes
terképzéses diák.

Hogy végül hogyan döntesz, csak 
rajtad múlik. Bár ebben a félévben több 
nyílt nap nem lesz, nyugodtan érdek
lődj utána, kérdezz meg tanárokat és 
diákokat a mesterképzésekről. Eset
leg gondolkozz el azon, hogy a BA 
diplomáddal bármelyik egyetemre, 
bármelyik ország, bármilyen városába 
jelentkezhetsz. Mondhatnánk: nyitva 
lesz előtted a világ, és ezt hasznos ész
ben tartani.

Kraft Anikó

Aki egyszer instruktor lesz, az egy életre instruktor marad"

Az ÖCSI-ről, kicsit másképp
Az ÖCSI tevékenységének aktívabb 

prezentálása és az egyetemi vezetéssel 
való jobb kapcsolat kialakítása a cél -  
vallja Szekeres Péter, a diákszerve
zet új elnöke, akivel -  megválasztása 
kapcsán -  az ÖCSI jelenéről és jövő
jéről beszélgettem.

A probléma az, hogy a legtöbben 
csupán a gólyatábor vagy a gólyabál 
kapcsán ismernek minket, s rögtön azt 
gondolják, az ÖCSI csak a bulizásról 
szól, pedig ez nem igaz. A diákszervezet 
tevékenysége kibővült, a programok 
pedig rengeteget komolyodtak az 
elmúlt években -  mondja a kétsze
res köztársasági ösztöndíjas, gazda
ságinformatika szakos új elnök. Em
lékeztetőül: az instruktorok csinálják 
a gólyatábort, a nulladik hét prog
ramjait, az elsősöknek team tábort, 
gólyabált, gólyahajót, MMS tábort, 
mikulásbulit szerveznek, a programok 
sorát a farsang, a bevonó és a CEN 
gazdagítja. A csoportok alakításával, 
a rendezvényekkel a több száz fős 
évfolyamok összerázódását segítik, s 
ezzel -  ahogy ezt az olvasók is bizton 
alátámaszthatják -  sokszor életre szóló

Tájépítész Szakkollégium

barátságokat alapoznak meg. A mintegy 
120 instruktor pedig ellenszolgáltatás 
nélkül, -energiáját és szabadidejét a 
közösségi munkára áldozva csinálja 
mindezt, a tapasztalatszerzés és ön
megvalósítás célja mellett a társaság is 
kifejezetten ösztönző tényező.

Aki egyszer instruktor lesz, az egy 
életre instruktor marad -  fogalmaz 
Szekeres, s az állítás érvényét a 
márciusi Instruktori Találkozó is csak 
alátámasztja, ahová még a 10-15 éve 
végzett egykori ÖCSI-sek is nagy 
számban visszalátogattak. A diák- 
szervezet legnagyobb sikere az immár 
12 fellépővel és 10 helyszínnel meg
rendezett Közgáz Gólyabál, az ország 
első számú gólyabálja. Az egyetem 
egyedüli képviselőjeként az ÖCSI az 
EFOTT-on is megjelent, idén remélhe
tőleg ennél is több fesztiválra kapnak 
meghívást.

Az egyetem részéről viszont gyakran 
merülnek fel kritikák a diákszervezettel 
szemben, ezért az új elnök célja, hogy 
a jövőben a problémákat megfelelően 
kezelve a kapcsolatokat új alapokra 
helyezze.

- npsz -

Rerrich Béla a névadó
Választ kapsz és meghallgatnak
Problémáid vannak a tanulmá

nyaiddal? Úgy érzed, nem tudsz telje
síteni, nagy a nyomás, sok a stressz, 
s ezt nem tudod kezelni? Esetleg a 
családban van valami zűr, vagy a ba- 
rátod/barátnőd miatt gyötör lelki baj? 
Ha szeretnél segítséget, fordulj az 
egyetem Diáktanácsadó Központjához!

A Corvinuson 2004-ben alakult 
meg a Központ, amelynek fő célja, 
hogy segítséget nyújtson a diákoknak 
bármilyen kérdésről legyen is szó. 
Ha nem tudod, hol a makro Tanszék, 
milyen úton-módon mehetnél külföldre 
ösztöndíjasként, milyen tárgyakat kell 
felvenned, akkor is bátran fordulhatsz 
hozzájuk. Ha nem is ők az illetékesek a 
kérdésben, utánanéznek, s közvetlenül

a célhoz irányítanak. Dr. Németh 
Marietta, központvezető pszichológus 
és a kortárssegítők mottója: „Mindenki 
úgy távozzon innen, hogy úgy érezze, 
segítséget kapott!"

Persze nemcsak egyetemi ügyek
kel lehet őket felkeresni. Nyitva áll 
az ajtó azok előtt, akik nem tudnak 
megbirkózni a fokozott stresszel és 
emiatt szoronganak, depressziósak, 
kilátástalannak érzik a jövőjüket, 
vagy fizikai tüneteik vannak, mint pl.: 
alvászavar, nehéz légzés, szívszorítás, 
emésztési gondok. Ha saját maguk 
vagy környezetük számára is érthe
tetlen az aktuális viselkedésük, és 
szeretnék megérteni a változások okát, 
esetleg úgy érzik, lelki problémáikat 
már nem tudják egyedül megoldani.

szakember segítségét igénylik, mindezt 
megkaphatják itt, méghozzá teljesen 
ingyen. Csak annyi kell, hogy elhatározd 
magad, személyesen, telefonon vagy 
e-mailben bejelentkezz, s rendszere
sen kibeszélheted magadból a gyötrő 
gondokat.
■ Ha pedig szeretnéd eligazítani tár

saidat a felsőoktatás bürokráciájának 
sűrő útvesztőjében, és részt vennél 
a Központ munkájában, jelentkezz 
kortárssegítőnek! Mindössze egy 40 
órás kurzuson kell részt venned, s már 
be is állhatsz Teréz-anya „utódaihoz". 
A Központról bővebb információkat a 
www.diaktanacsado.uni-corvinus.hu 
címen találhatsz, illetve a Sóház épü
letében, a fsz. 1.-ben.

Kiss Ágota

Egy korábbi kezdeményezés 
folytatásaként idén március 24-én 
megalakult a BCE Tájépítészeti Kar 
szakkollégiuma. Az alajiító ülésen 
közel harminc hallgató részvételével 
választott nevet magának a táj- és 
településmérnökök egyetemi szakmai 
képviselete. A szakkollégium névadó
ja a tájépítészeti szakma híres hazai 
képviselője, Rerrich Béla (1881-1932) 
építész lett.

Az alapító ülést megelőzte az 
első kerekasztal-beszélgetés, mely 
a Tájépítész jelene és jövője címmel 
zajlott. A kerekasztal-beszélgetés 
résztvevői dr. Mőcsényi Mihály, dr. 
Csemez Attila dékán, dr. Jámbor Imre 
rektor-helyettes, dr. Csima Péter és dr. 
Fatsar Kristóf voltak. A beszélgetést 
közel kétszáz hallgató és egyetemi 
alkalmazott figyelte. A szakmai vita 
napjaink tájépítészeti feladatairól szólt 
-  a jövő felé való kitekintéssel, s olyan

aktuális kérdések is felmerültek, mint 
a tájépítész szerepe a világgazdasági 
válság idején.

Az alapító ülésen a táj- és telepü
lésmérnök hallgatók szakmai önszer
veződése több célt is megfogalmazott 
magának. Az egyetemi évek alatti 
szakmai képviselet megteremtése a 
táj- és településtervezés szélesebb 
körben való elfogadtatását szolgálja. 
A különböző kommunikációs csatornák 
keresése, a rokon és csatlakozó szak
területekkel való kapcsolattartást segíti. 
Ugyanakkor a szakkollégium nem csak 
képviselet, hanem fórum is. A hallgatók 
közös munkájának színtere, mely az 
önképzés és munkamegosztás révén a 
szakmai tudás fejlesztését szolgálja.

A Rerrich Béla Tájépítész Szak- 
kollégium sok szeretettel várja az ér
deklődőket!

Fülöp Györk, Kerékgyártó Gábor, 
Szabó Áron, Takács Rita

A RBTSzK ideiglenes elnöksége

KÖZGAZDÁSZ
A Budapesti Corvinus Egyetem közéleti és kulturális hírlapja
Megjelenik szorgalmi időszakban havonta

Főszerkesztő: D. Szekeres Ágnes
Rovatvezetők: Szerényi Szabolcs közélet, Szerencsi Ágnes 
köztér, Bernáth Zsófia kultúra, Kraft Anikó kitekintő,
Király Annamária szabadidő

Eszámunk munkatársai: Bakacsi Gyula, Bernáth Zsófi, Bordán Pálma, Bősz Anett, Gedeon Eszter, Gyülvészi Gergely, Juhász Mónika,

Kiss Ágota, Kóbor Andrea, Kraft Anikó, M ester Tamás, Németh Eszter, Rigó Áron, Szerényi Szabolcs, Szilléry M irjam, Vágó Péter, Virág Emese 

Fotó: Szerényi Szabolcs, Mészáros Thomas Richard Tördelés: Balogh Katalin

Szerkesztőség és kiadó: 1093 Budapest, Fővám té r 8. Telefon:482-5176 E-mail: agnes.szekeres@uni-corvinus.hu 

Kiadja: a Budapesti Corvinus Egyetem rektora

Nyomdai előkészítés: partners-Grafika Kft. Nyomdai kivitelezés: Grafika Press Z r t  ISSN: 0230-7529 

Készült a BKTE Alapítvány és a Budapesti Corvinus Egyetem Szolgáltató Közhasznú Társaság támogatásával.

Hirdetésfelvétel: Budapesti Corvinus Egyetem Szolgáltató Közhasznú Társaság Telefon:482-5080 E-mail: corvinuskht@uni-corvinus.hu

Lapunkat rendszeresen szemlézi Magyarország legnagyobb médiafigyelője az

H

n  o  p  n  m r n  „  1084 Budapest, Auróra u. 11.
Tel.: 303-4738, Fax: 303-4744

7  ... . E-mail: marketina@observer.hu
BUDAPEST Ml DIAI IGYELÖ Kl I httpyMww.observer.hu

http://www.diaktanacsado.uni-corvinus.hu
mailto:agnes.szekeres@uni-corvinus.hu
mailto:corvinuskht@uni-corvinus.hu
mailto:marketina@observer.hu


KÖZGAZDÁSZ 50. évfolyam 7. szám 2009. április közélet-köztér

KÖZkérdés-KÖRkérdés

Idén diplomázik az új felsőoktatási képzési struktúra alapján, ismertebb nevén a bolog
nai szisztéma alapján oktatott első évfolyam. A záróvizsgákhoz közeledve arra voltunk 
kíváncsiak, maguk az érintettek hogyan értékelik a három éve bevezetett rendszert.

Szerinted mennyit ér egy BSC-s diploma?

Pozderka István, K Kar, 2. évf., 
alkalmazott közgazdaságtan

Nem lehet tudni, mennyit ér egy 
BSC diploma a munkaerőpiacon, mivel 
nincs semmilyen mutató, s a rendszer 
fiatal volta miatt nem alakulhatott ki 
vélemény erről a képzésről. Azt gon
dolom, egy Corvinusos diploma minden 
szempontból jó kiindulópont, ha mö
götte valódi tudás áll, de személy 
szerint a mesterképzést is fontosnak 
tartom, akár külföldön is.

A HŐK Cam pus-rendszerének
■ I  • •  •  •  r  rLekoszono

Mátyás Kitti, T Kar, 3. évf., kommu- 
nikáció-médiatudomány

Végzősként nagyon kevésnek ér
zem ezt a három évet, még legalább 
egy, de inkább két év kellene, hogy 
megfelelő szakmai és gyakorlati tudást 
szerezhessünk. Felszínesnek érzem a 
képzést, s félek, hogy a szakmában nem 
álljuk majd meg a helyünket.

megálmodója

Sarkadi Tamás, G Kar, 3. évf., 
gazdálkodás-menedzsment szak

Tény, hogy a BSC-s diploma nem 
ér annyit, mint a mesterfokozatú, 
utóbbi mindenképpen előnyt jelent a 
munkaerőpiacon. Ugyanakkor úgy ér
zem, gyakorlatiasabb ez a képzés, és 
megfelelő ambíciókkal és hozzáállással 
elég lehet az elhelyezkedéshez, főleg, 
ha az ember az egyetemi éveit is aktívan 
tölti, például egy diákszervezetnél.

Hámori Enikő, 2. évf., G Kar, gazdál
kodási és menedzsment

A hároméves képzésnek alapvető
en gyakorlatorientált kellene lennie az 
eredeti elképzelések szerint, ehelyett 
viszont 3 évbe sűrítve tanítanak ne
künk elméletet. A BSC-s diploma sze
rintem annak ellenére lesz kevésbé 
versenyképes, mint akár a régi főisko
lai diplomák, hogy sok munka van 
mögötte. Ezen kívül igazságtalannak 
tartom, hogy mesterképzésre újra kell 
jelentkezni, holott egyszer már felvettek 
a Corvinusra.

Ádám János, K Kar, 5. évf., makró- 
elemző szakirány

Demonstrátorként úgy- érzem, a 
módszertani alapokat kevésbé igény
lőképzéseknél elfogadható a három 
éves képzés nyújtotta ismeretszint, 
más szakoknál viszont nem elég. A 
munkaerőpiac még nem tudja „be
árazni" ezt a papírt, s a közeljövőben 
valószínűleg preferálják az ötéves 
képzést.

A hallgatókat megkérdezte: Szerényi Szabolcs 
A portékát fotózta: Szerényi Szabolcs

HŐK pesti campus igazgató
Korai Szabolcs nevéhez köthető 

leginkább a pesti campuson a hallga
tói érdekképviselet, hiszen kisebb 
megszakításokkal közel három évig ő 
töltötte be itt a Campus Igazgatói posz
tot. Ám április 1-jével átadta a staféta
botot Bodnár Krisztián Ferencnek.

-  A hökösökkel kapcsolatban 
meglehetősen szkeptikusak a hallgatók.
Mit tudnál nekik mondani?

-  A választott testületeknek ha
zánkban sajnos általában alacsony az 
elismertsége. Ezzel én együtt tudtam 
élni, de sok társamnak okoz a mai 
napig nehézséget. A kérdés túlmutat a 
szervezeten, de folyamatosan nagyon 
sokat dolgozunk a hallgatókért, aminek 
reméljük, van tapasztalható eredménye.
A HŐK működése egyszerűnek tűn-

Szabolcs a Közgazdaságtudományi karon végzős, ahol Befektetés-elemző 
szakirányon tanul, emellett a CEMS programnak köszönhetően a HEC Paris 
egyetemen szerez majd másoddiplomát. 2005-ben került a kari HŐK tagjai közé, 
majd 2006 februárjában már az Egyetemi HŐK alelnöke lett.

2006 novemberében létrehozta a Campus rendszert, majd ennek igazgatói 
tisztét tölti be. Eddigi szakmai tapasztalatait többek között a párizsi Société 
Générale bankban, illetve a Budapest Alapkezelőnél szerezte.

hét a külső szemlélő számára, mert 
rendszerint a rendezvényeinken kerül
nek velünk közvetlen kapcsolatba, de 
jóval bonyolultabb elérni a céljainkat 
az egyetemen, mint ahogy azt a bárki 
is gondolná. Szerintem minden hököst 
megillet az elismerés, hiszen bárki is 
legyen az, sok időt szán közügyekre, és 
ez ritka és nagy kincs.

-  Milyen eredményekről tudnál 
beszámolni az utóbbi időszakból?

-  Szervezetileg megváltozott 
mostanra a HŐK, a pesti három karon 
a hökösök tudásukat összeadva olyan 
szinergiákat teremtenek, amelyek a 
különböző munkacsoportok eredmé
nyesebb működéséhez vezetnek. A 
HŐK pesti campusának létjogosultsá
gát igazolta, hogy 2009 januárjában az 
egyetem is létrehozta a Közgáz Campus 
szervezeti egységet.

Ami a konkrét eredményeket illeti: 
megújítottuk a plakátolási, információs 
rendszert, ami kulturált kereteket biz
tosít. A mostanra beinduló honlapunk, 
a www.bcehok.hu reményeim szerint 
kommunikációnk másik alappillére lesz, 
és egyben a transzparencia fő letéte
ményese is.

A szemétlift ügyében tett erőfe
szítéseink is révbe érnek. Sok odaadó 
tagunk munkájának köszönhetően úgy 
néz ki, hogy az engedélyeztetés után 
a szemétlift végül használaton kívül 
marad.

Idén is megszerveztük a hagyomá
nyos eseményeinket, az Őszi Fesztivált, 
a Felező Bált. Most még színesebb 
programokkal várja majd április végén 
a kikapcsolódni vágyókat CEN is. Az 
esemény atyjaként örömmel szemlélem 
a Corvinus Művészeti Hét rendezvényt, 
ami évről évre bővülő palettával várja 
az érdeklődőket.

Kezdeményeztük a kreditelhagyá- 
si díjak felére való csökkentését 
visszamenő hatállyal. Ebből a díjak 
mérsékelését el is értük a jövő félévre 
vonatkozóan. Külügyi munkacsoportunk 
is eredményes, egyetemünkről jut ki 
a legtöbb hallgató külföldre, és sok 
nemzetközi hallgatót fogadunk mi is, 
a Rektor Úr és a szélesebb egyetemi 
vezetőség alapstratégiájának meg
felelően. Mindent megteszünk azért, 
hogy az Erasmus pályázások során a 
valós teljesítményt értékeljék, a szóbeli 
fordulókat erőltetjük minden évben.

Úgy gondolom, hogy a mostani csa
patban sok a motiváció, a lelkesedés, 
és utódom, Bodnár Krisztián Ferenc 
(rrásodéves Társadalomtudományi ka
rc, elsőéves Közigazgatástudományi 
kams hallgató) nagyon tehetséges.

-  M it tudhatunk meg a kedvtelé
sedről?

-  A HŐK is egyfajta kedvtelés, 
m:rt ugyan munka, egészen bizo
nyos, hogy nagyon fog hiányozni. Min
denkinek csak ajánlani tudom, hogy 
csatlakozzon akár hozzánk, akár egy 
diákszervezethez, hiszen ez a pár egye
temi év biztosan nem fog visszatérni.

Kikapcsolódásként szívesen spor
tolok, futni nagyon szeretek. Ha tehe
tem, barátnőmmel és a barátaimmal 
vagyok.

Ami a kultúrát illeti, az operetteket 
nagyon kedvelem. Moziban és szín
házban az olyan darabokat nézem meg 
szvesen, amik a realitások talaján 
miradva tanítanak, és szórakoztatnak 
is egyben. Bulgakov Mester és Mar- 
garitája nagy kedvencem, és mosta
nában Tolsztoj Anna Kareninája ismé
telten az orosz írók felé fordította az 
érdeklődésem.

Bernáth Zsófi

M ielőtt m ég belevágnánk a 
projektbe, készítettem  róla 

egy kockázati e lem zést. 
Kidolgoztam  egy optim ális  
és egy pesszim ális  fo rgató- 

könyvet.

/ -----------------------------------------------
Szóval a pesszimista

eset: Mind meghalunk,
és a PAIN's Klinika

csődbe megy.

--------------- — I—
Az optim ista forgató-
könyv: Csak ti haltok

m eg, és a vállalat
egyedül az enyém lesz. J

A je len leg i gazdasági hely
zetben ta lá lóbb  lenne ha 
három  esetet v izsgálnál: 

egy rosszat, egy rosszabbat
és egy pesszim álisti .  ,

a képregényt írta: Mester Tamás
rajzolta: Juhász Mónika

http://www.bcehok.hu
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Karrier Iroda
Aktuális Állásajánlatok

vállalat pozíció referenciaszám jelentkezési
határidő

Mobile Engine Kft. Marketing Trainee 2009/0109/Á 2009.04.04.

Mobile Engine Kft. Project Management Trainee 2009/0110/Á 2009.04.04.

Magyar Telekom Nyrt. Termékmenedzser 2009/0144/Á 2009.04.06.

Unilever Brand Builder Signal/Coccolino 2009/0164/Á 2009.04.07.

Unilever Supply Planner 2009/0176/Á 2009.04.09.

CEMEX Üzleti Központ Szolgáltató Kft. Accounts Payable Team Member 2009/0117/Á 2009.04.10.

CEMEX Üzleti Központ Szolgáltató Kft. Invoice Controller Team Member 2009/0116/Á 2009.04.10.

CEMEX Üzleti Központ Szolgáltató Kft. IT Helpdesk Team Member 2009/0115/Á 2009.04.10.

GHF Kereskedelmi Kft. Tőzsdei kereskedő 2009/0132/Á 2009.04.12.

JTI Hungary Zrt. HR Management Trainee 2009/0143/Á 2009.04.13.

Imperial Tobacco Magyarország Kft. Eszközgazdálkodási specialista 2009/0184/Á 2009.04.14.

Imperial Tobacco Magyarország Kft. Logisztikai IT kontroller specialista 2009/0185/Á 2009.04.14.

Ernst & Young Adótanácsadó 2008/0345/Á 2009.04.15.

Deloitte Könyvvizsgáló asszisztens 2009/0020/Á 2009.04.15.

K&H Bank Zrt. Kisvállalkozói üzleti tanácsadó 2009/0181/Á 2009.04.15.

PricewaterhouseCoopers Associate 2009/0076/Á 2009.04.16.

International Federation of Red Cross 
and Red Crescent Societies,
Europe Zone Office

Finance Assistant 2009/0177/Á 2009.04.17.

Mercer (Hungary) Ltd. Analyst 2009/0145/Á 2009.04.17.

Magyar Köztársaság Információs Hivatala Külügyi szakértő 2009/0149/Á 2009.04.18.

Imperial Tobacco Magyarország Kft. Friss diplomás fiataloknak 2009/0183/Á 2009.04.20.

SC Johnson Kft. Working Student/ Finance 2009/0153/Á 2009.04.20.

Vodafone Operations Centre Hungary Accounts Payable Analyst 2009/0157/Á 2009.04.20.

Vodafone Operations Centre Hungary Business Support Analyst 2009/0154/Á 2009.04.20.

Vodafone Operations Centre Hungary Financial Positions 2009/0158/Á 2009.04.20.

Vodafone Operations Centre Hungary Master Data Analyst 2009/0156/Á 2009.04.20.

Vodafone Operations Centre Hungary Order-to-Cash Analyst 2009/0155/Á 2009.04.20.

' Mazars Kft. Adótanácsadó asszisztens 2009/0159/Á 2009.04.23.

Mazars Kft. Könyvvizsgáló asszisztens 2009/0160/Á 2009.04.23.

Accord Magyarország Zrt. Kontroller 2009/0165/Á 2009.04.25.

KPMG Audit Assistant 2009/0085/Á 2009.04.26.

KPNIG Business Advisor Assistant 2009/0086/Á 2009.04.26.

KPMG Financial Advisor Assistant 2009/0082/Á 2009.04.26.

KPMG IT Advisory and Information Risk 
Management Assistant

2009/0083/Á 2009.04.26.

KPMG Tax Advisory Assistant 2009/0084/Á 2009.04.26.

British American Tobacco Hungary Management Trainee Pénzügy, Marketing, 
HR és Keresleti Lánc területre

2009/0046/Á 2009.04.27.

Magyar Telekom Nyrt. Számviteli menedzser 2009/0162/Á 2009.04.27.

PricewaterhouseCoopers Adótanácsadó asszisztens 2009/0030/Á 2009.04.30.

PricewaterhouseCoopers Könyvvizsgáló asszisztens 2009/0031/Á 2009.04.30.

K&H Bank Zrt. Fiókigazgató 2009/0180/Á 2009.05.01.

Randstad Hungary Kft. Bookkeeper 2009/0103/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Customer Service 7X24 2009/0119/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Customer Service Agent (French) 2009/0170/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. DUTCH Operations Buyer 2009/0171/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Financial Accountant 2009/0174/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Fixed asset specialist, French 2009/0094/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Fixed asset specialist, Italian 2009/0095/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. French internal controls specialist 2009/0012/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Helpdesk agent (French) 2009/0042/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Helpdesk agent (German&English) 2009/0041/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Idegen nyelvű ügyfélszolgálati munkatárs 2008/0333/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. IT Helpdesk (Angol és szlovák) 2009/0167/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Job oppurtinities with Norwegian/Danish/ 
Swedish languages

2009/0017/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Könyveié' 2009/0104/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Könyvelő/pénzügyi asszisztens 2009/0101/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Könyvelő/Senior Könyvelő' (Biatorbágy) 2009/0105/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Kundendienst (Deutsch und Slowakisch) 2009/0168/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Német nyelvű kapcsolattartó 2009/0166/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Német nyelvű személyi asszisztens 2009/0175/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Norwegian/Swedish customer advisor 2009/0016/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Olasz Ügyfélszolgálati Munkatárs 2009/0172/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Senior Accountant 2009/0173/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Számviteli munkatárs 2009/0102/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Ügyfélszolgálati Munkatárs (Holland) 2009/0169/Á 2009.05.02.

Randstad Hungary Kft. Ügyfélszolgálati Munkatárs (Olasz) 2008/0336/Á 2009.05.02.

Iron Mountain Magyarország Kft. Pénzügyi Asszisztens 2009/0205/Á 2009.05.07.

K&H Bank Zrt. K&H Bank pályakezdő program 2009/0179/Á 2009.05.31.
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CORVIN US A Te ambíciód a mi hivatásunk!
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Állásajánlatok tanulmányaid alatt és után 
Karriertanácsadás és pályaorientácó 
Karriertervező és készségfejlesztő tréningek 
Networking
Szakmai gyakorlatok itthon és külföldön

személyesen: Fővám tér 8. fszt. 31. 
e-mailen: karrier@uni-corvinus.hu

1996 óta a munkáltatók diplomás toborzó 
és kiválasztási partnere 
a Budapesti Corvinus Egyetem Karrier Iroda 
Több mint 1000 élő munkaadói kapcsolat 
Évente több száz állás, szakmai gyakorlat 
és munkáltatói rendezvény 
Országos és nemzetközi integrált állásbörzék 
Diplomás karrierkövetés és Alumni networking

www.karrierexpo.hu 
karrier@uni-corvinus.hu 
1093 Budapest, Fővám tér 8. 
Tel: 06 1 215 5538 
TeL/fax: 06 1 482 5080

Budapesti Corvinus Egyetem 
Karrier Iroda

Aktuális programok
vállalat program referenciaszám jelentkezési

határidő

Morgan Stanley
„Portfolio-in Peril" 

tőzsdeszimulációs játék 
diákoknak

2009/0178/P 2009.04.13.

BCE Karrier Iroda Karrier-tanácsadás 2008/0112/P folyamatos

Budapesti Corvinus Egyetem 
Karrier Iroda

Aktuális Szakmai Gyakorlatok
vállalat pozíció /  program referenciaszám jelentkezési

határidő

Magyar Köztársaság 
Információs Hivatala

Külügyi szakértő 
(ösztöndíjas)

2008/0150/Szgy 2009.04.18.

Morgan Stanley Intern for Finance 2008/0148/Szgy 2009.04.18.

Process Solutions Kft. Accountant Intern 2008/0152/Szgy 2009.04.19.

Deutsch-Ungarische 
Industrie- und 
Handelskammer

Praktikum 2008/0182/Szgy 2009.05.01.

Magyar Telekom 
Nyrt.

Telekom Gyakornoki 
Program

2009/0163/Szgy 2009.05.20.

Hirdessen a Közgazdászban!
hirdetés méret egyszeri megjelenés 3-8 megjelenés

1/1 oldal keretes 266x366 mm 140.000 Ft 112.000 Ft

1/1 oldal kifutó 290x413 mm (+ kifutó) 140.000 Ft 112.000 Ft

3/5 oldal 158x366 mm 105.000 Ft 84.000 Ft

1/2 oldal (fekvő) 266x181 mm 95.000 Ft 76.000 Ft

2/5 oldal 104x366 mm 85.000 Ft 68.000 Ft

3/10 oldal 158x181 mm 68.000 Ft 54.400 Ft

1/5 oldal 50x366 mm 56.000 Ft 44.800 Ft

2/10 oldal 104x181 mm 56.000 Ft 44.800 Ft

1/10 oldal 50x181 mm 34.000 Ft 27.200 Ft

banner 266x60 mm 68.000 Ft 54.400 Ft

Hátsó oldalon elhelyezett hirdetésre 30%, míg a 4 színű hirdetésre 50% felárat kérünk. Ez előbbi előzetes egyeztetést 
igényel a felületi korlátok miatt. Áraink az ÁFA-t nem tartalmazzák!

mailto:karrier@uni-corvinus.hu
http://www.karrierexpo.hu
mailto:karrier@uni-corvinus.hu
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Egypercesek

Impressziók
Az Igazi (Óda a Szabó Ervinhez)
Két éve nem jártam itt, és most, hogy újra itt vagyok, nem is értem, hogy 

nem hiányzott eddig. Hiszen ez a könyvtár pontosan a jelen „antitézise": nagy 
és szép; udvarias és segítőkész; ÉLET van benne, és egyáltalán: még működik... 
Szabó Ervin, az igazi Magyarország.

FSZEK-óda 2.
Szabó Ervin, második emelet, az egyik kényelmes fotelban üldögélek a 

kijelzővel szemben, türelmesen várva, hogy megjelenjen az olvasójegyem 
száma, és mehessek a raktárból kikért folyóiratért. Lassan változnak csak a 
számok, egyre ritkábban nézek oda, inkább figyelem a folytonos jövés-menést. 
Szebbnél szebb, a kezükben vitt könyvhalmok terhe ellenére is vidáman 
mosolygó, nevetgélő bölcsészlányok vonulnak előttem fel s alá; és én, a Takaros 
kicsit közgazdász, kicsit szociológus, kicsit nem is tudom, mi, azon tűnődöm, 
hogy a nyugati civilizáció vajon hogy volt képes lemondani a poligámiáról...

FSZEK-óda 3.
Végül megkapom a keresett folyóirat '99-es számait tartalmazó szép műbőr 

kötetet. Rögtön munkához is látnék, de akad egy kis probléma: amit keresek, az 
konkrétan nincs benne. A 99/3. szám ugyanis a 99/3-4. duplaszám első kötete 
volt, és az adott munkatársnak valami rejtélyes okból anno csak a második 
felét sikerült befűznie a kötetbe. A megértőén szomorú pultos srác szerint ritka 
ugyan, de sajnos előfordul ilyesmi. Szóval hiába jöttem. Dolgom végezetlenül 
ballagok lefelé, de ettől kicsit talán még jobban is szeretem ezt a könyvtárat: 
Szabó Ervin, a legigazibb Magyarország...

Tii-dü-dii...
Nem tudom, hogy a kedves szakdolgozatíró sorstársak megfigyelték-e 

már, de szerintem a munka közben felbukkanó Family Fr.st kocsik által játszott 
dallamhoz a következő szöveg passzol leginkább: „Takarodj a p.csába, takarodj 
a p.csába..." Most nem?

IQ-man akcióban
Egyik haverom füzetét kezdeném másolni, de a rohadék fénymásoló nem 

működik. Nem értem, mi a baja, itt van a kezemben a füzet, azt mégis üresen 
adja ki a lapot. Ja, hogy azért... Hát, végül is úgyis a közszférában szeretnék 
majd elhelyezkedni...

Kölcsey, ha élne...
„Négy szócskát üzenek, vésd jól kebeledbe, s fiadnak hagyd örököl, ha 

kihúnysz: A PROFIT MINDEN ELŐTT".
L'APE(C)H
Minap értesítő várt a postaládában: hivatalos levelem jött az APEH-től. 

Mindjárt el is mentem érte, azon merengvén, hogy ugyan már mit akarhatnak 
ezek tőlem. (A találomra kisorsoltak egy tahiti utat az adóigazolvánnyal ren
delkezők közt imázsjavítási céllal verziót viszonylag hamar kizártam.) Lehet, 
hogy tévedésből akár havi 200 Ft-tal is több ösztöndíjat kaptam volna, és most 
fizethetem vissza kamatostul, ha nem kerülök rögtön börtönbe? De nem, semmi 
ilyesmi. Az ablaknál kiderült, hogy az adott iktatószámú levél a földszintesnek 
szól, csak a postásunk (akiről egyébként szinte bármit el tudok képzelni) 
valamiért elírta a nevet. Ahogy vidáman megyek haza, egy pillanatra eszembe 
jut a földszintes, aki jó eséllyel holnap megkapja a küldeményét: lehet, hogy a 
világ mégis csak a zéróösszegű játszmákról szól...

L’APE(C)H 2.
Ahogy írom az előző kis izét, a helyesírás-ellenőrző pirossal aláhúzza azt, 

hogy „APEH-től". Szerinte ki kéne javítanom a következők egyikére: „APEH- 
túl", „APEH-tőé", „APEH-tők" ill. „APEH-tő". Az intelligens gépek lázadásától 
asszem egy ideig még nem fogok annyira félni.

„neque currentis", avagy a dac mint szükséglet
Hősök tere, szerda este hazafelé menet, ügy két másodperccel azelőtt, 

hogy zöldre váltana a lámpa, és rátenném a lábam a zebrára, hogy átmenjek a 
Szépművészeti oldalára, a 30-as busz még gyorsan átrobog a zebrán, és megáll 
a valószínűtlenül messze lévő buszmegállóban, a múzeum mellett. Egy fiatal nő a 
hátam mögül rögtön sprintelni kezd, én meg gúnyos mosollyal ajkamon megyek 
tovább a magam tempója szerint. Sokan szállnak le, úgyhogy a nő simán eléri 
buszt. Erre egy középkorú, öltönyös, aktatáskás arc is futni kezd mellőlem. Neki 
már tényleg semmi esélyt nem adok, mégis lazán eléri ő is. Én ugyanabban a 
tempóban megyek tovább, és úgy öt méterre vagyok a hátsó ajtótól, mikor a 
busz nekiindul... Nem vagyok boldog tőle, de mindenképp jobb érzés, mintha én 
is futottam volna. Van, amit „azért se".

Italien supérieur...
MA-felvételihez a jelentkezési lap mellett be kell küldeni a nyelvvizsgák 

fénymásolatait, úgyhogy előszedem az őket tartalmazó mappát. Ahogy másolom 
őket, feltűnik rajtuk némi kis magyar hivatali evolúció. 2004: angol közép. 
Információk csak magyarul, százalékos eredmények feltüntetve. 2006: olasz(!) 
felső. Százalékos eredmények nincsenek. Nagyon helyes, ha valaki átmegy, 
minek égessük még azzal, hogy odaírjuk neki: „61%". Információk pedig immár 
négy nyelven is: magyar, angol, német és francia(l). Elismerem, hogy gáz volt, 
hogy pont a nyelvvizsgán nincs rajta „külföldiül", hogy miről volna szó. Legyen 
hát rajta angolul is, mer' azé’ mégis kicsit more widely spoken... Német: erősen 
határeset. De hogy a célnyelv helyett franciául... Legközelebb majd csinálok 
egy szlovák alapfokút, és ha nem lesz rajta szlovákul, akkor emigrálok Bártfára. 
Ott még euró is van.

Vágó Péter

Képriport

Címszavakban
A Közgazdaságtudományi kar jubileumi konferenciája a szellemnek és a léleknek 
is kínált muníciót. Az új világgazdasági helyzethez és a munkaerőpiachoz való 
alkalmazkodást a plenáris ülésen, módszertanát a szekciókban vitatták meg. 
Először adták át a Szabó Kálmán díjat, majd Tóth Ernő festőművész kiállításában 
gyönyörködhettek a jelenlévők.

Punyi Péter felvételei
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Úton a hírnév felé Kiállítás-ajánló: Sarkvidéki hisztéria

A tinik bálványa Hisztéria a múzeumban
A mozik április 16-ától kezdik 

vetíteni a legfrissebb hazai termést, 
az Álom.net című filmet. A film cél
közönsége egyértelműen a tinédzser 
korosztály. Hogy miért foglalkozunk 
vele mégis? Hát azért, mert az egyik fő
szereplő Csernóczki Ádám, a Corvinus 
Egyetem negyedéves Tőkepiac és 
vállalat főszakirányos hallgatója.

-  Hogy csöppent bele egy köz
gázos az Álom.net-be?

-  Nem volt semmi közöm a szí
nész szakmához. Három-négy évvel 
ezeló'tt kezdtem egy ügynökségnél sta
tisztaként dolgozni, ami nem tetszett 
annyira. Aztán később is jártam 
castingokra, s az Álom.net-be is így 
kerültem. A főszereplő fiút, Márkot ját
szom, és engem választottak ki utol
jára, mert nagyon nehezen találta meg 
a rendező a megfelelő karaktert erre 
a szerepre. Egyébként a végén már 
csak ketten maradtunk versenyben, és 
a másik jelölt is közgázos volt. Végül én 
bizonyultam megfelelőbbnek a dobos 
fiú szerepére.

-  Nem lógtál ki nagyon a sorból? 
A közgazdászok és a színészek menta
litása eléggé különböző.

-  Egyáltalán nem. Rendezői kon
cepció volt, hogy olyan fiatalokat válo
gattak ki, akik nem színészek. Annyival 
volt több közük a szakmához, hogy mind 
a fiúk, mind a lányok modellek voltak. De 
a munkát egyébként nagyon komolyan 
vették, hiszen a legtöbben médiában, 
filmekben szeretnének dolgozni. Ellen
tétben velem. Én kicsit reálisabban 
látom a világot, ha arra sodor a szél.

kihasználom az adódó lehetőséget, de 
a Közgázt mindenképpen befejezem.

-  Az idősebb, ismertebb színé
szek, hogy viszonyultak hozzátok fiata
lokhoz?

-  Természetesen velük is na- j 
gyón jól el tudtunk beszélgetni, se
gítőkészek voltak, s egyáltalán nem 
visszautasítóak. Persze akikkel valóban j 
nagyon jó kapcsolat alakult ki, azok 
az én korosztályomhoz tartoznak. Ba- ! 
rátokra is találtam itt, nagyon jóban 
lettünk. Rendezünk néha színész 
bulikat, a fiúkkal pedig akár hétről-hét- 
re összejárunk pókerezni.

-  A családod, a barátaid, hogy fo
gadják, hogy filmcsillaggá válsz?

Az elején a szüleim kétkedéssel 
fogadták a dolgot, féltettek ettől a szak
mától. De természetesen örültek neki, 
mint ahogy a barátaim is. Senkiben nem 
volt irigység, aminek pedig én örültem. 
Mind eljönnek majd velem megnézni 
a filmet.

-  Hogyan tudod kezelni a hirtelen \ 
jö tt népszerűséget?

-  Hát igen, a Bravo nevű tini ma
gazinban megjelent „Egy hét Adóm
mal" című riport után már jöttek a 
megkeresések az Interneten. Én úgy 
tartom, hogy van az embernek egy ma
gánszférája, amibe nem biztos, hogy 
jó, ha beengedi a rajongókat, ezért 
valószínűleg el fogok tűnni a közösségi 
oldalakról, s akkor nem sérül senki. 
De egyébként úgy érzem, sikerült ön
magam maradnom, s ez a jövőben sem 
lesz másként.

Kiss Ágota

Ádám a filmben is iskolapadban
Forrás: A film hivatalos fotói közül

Komolyzene könnyedén
Különleges előadásra látogathat

tunk el március 12-én, csütörtökön. A 
címe Beszélgetések a zenéről zene- 
hallgatással volt, témája pedig a 
klasszikus és a modern balettzene. 
Először Bártfai Pál, a beszélgetés ve
zetője mesélt a balett kialakulásáról, 
majd elmondta, mit fogunk hallgatni: 
Guonot-t és Stravinszkij-t. Megtudtuk, 
hogy egy olasz és egy magyar táncosnő 
rivalizálásának köszönhetjük a balettet 
és, hogy a francia elit valaha Wagnert 
„zenebohócnak" nevezte. Ez az előadás 
mégsem az elméletről szólt, a közönség 
meg is hallgathatta a zenéket.

Egy előadássorozat egy epizódjáról 
van szó. Három éve minden félévben két

ilyen találkozót szervez a Matematika 
Tanszék Szabó Imre és Pintér Miklós 
segédletével. Ahogy Bártfai Pál 
elmondta, a lényeg a zene szeretete, 
ezt szeretnék átadni a hallgatóknak. 
Szerveztek már előadást többek közt 
szerelmi kettősök köré -  itt szó volt a 
Bohéméletről - ,  Beethowen kilencedik 
szimfóniájának zárótétele köré és 
Wagner Bayreuth-i sétája köré is. A 
következő könnyed randevú a komoly 
zenével áprilisban várható, itt az 
egyetemen. Részletekért olvassátok 
egyetemi e-mail címeteket.

Kóbor Andrea

Szeretik a természetet, szófiának, 
más emberekkel való kapcsolataik 
szegényesek, képtelenek kifejezni 
érzéseiket, szeretnek sokat inni és 
szaunázni. Talán márkitaláltátok, hogy 
a finnekről van szó. De vajon valójában 
illenek rájuk ezek a jelzők?

Ezt a kérdést járja körül a Lud
wig Múzeumban megrendezett Sark
vidéki Hisztéria című kiállítás. A 
finnekről elterjedt kliséket mutatja 
be 16 finn művész a legkülönbözőbb 
adaptációkban -  láthatunk rajzokat, 
fotókat, filmeket, plasztikákat, hang
installációkat is.

A „Sarkvidéki Hisztéria" kifejezést 
eredetileg Marko Tapio szánta regény
sorozatának címéül, amelynek témája a 
második világháború utáni Finnország 
lett volna. A kiállítás címe a finnek 
néha oly furcsa magatartására utal, 
amelyre nem túlzás a hisztéria kifejezés 
használata.

A kiállító terembe belépve egy 
titokzatosan megvilágított kitömött 
fehér vadnyúl látványa fogad, amint 
merengve néz egy feszített víztükröt. 
Bevallom nem nagyon értettem, hogy 
mit is akar ezzel mondani a művész 
(Pekka Jylha), ezek után megláttam 
a kompozíció címét: „I would like to 
understand", nem hiszem, hogy adha
tott volna találóbb elnevezést a mun
kájának.

A Sarkvidéki Hisztérián bemutatott 
meglepő alkotások közül kiemelném 
személyes kedvenceimet, egyik az 
egyedülálló módon egy rénszarvas,

Elő Fesztivál Corvinus módra

Petteri által forgatott és rendezett 
kisfilm, az „Életem rénszarvasként" 
címet viseli. Persze a film elkészítésénél 
segédkezett Tea Makipaa, aki egy 
kamerát szerelt Petteri agancsai közé, 
jelentősen megkönnyítve így a rén
szarvas dolgát. Sokáig álldogáltam még 
Ikka Halso fényképei előtt, amelyek 
a természet és a modern társadalom 
kapcsolatáról szólnak. A fotográfus 
elegyíti az érintetlen tájakat a modern 
építészeti technikákkal -  például egy 
völgybe elképesztő hullámvasutat 
montíroz -  így szegezve nekünk a kér
dést, hogy a vajon vitrinben akarjuk-e 
szemlélni a természetet. Jó ötlet alapján 
érdekeset alkotott Jari Silomaki, aki 
a 2001 óta minden nap készít egy 
fényképet aktuális környezetéről.

i would like to understand

Ezeket a fotókat kézzel írt kommentárjai 
teszik különlegessé, amelyek egyaránt 
vonatkoznak személyes életére és a 
világ eseményeire is.

A kiállítás megtekintése után már 
nem éreztem furcsának a hisztéria 
kifejezést, hiszen a bemutatott alko
tások csakis valami ehhez hasonló 
tudatállapotban születhettek.

A Sarkvidéki Hisztériát mindenkinek 
csak ajánlani tudom, azoknak, akik már 
régóta a skandináv kultúra rajongói, 
és azoknak is, akik mindeddig nem 
sokat tudtak róla -  a kiállítás mindkét 
kategóriába tartozóknak újat nyújt, 
hiszen a finnekről alkotott hagyományos 
sztereotípiákat a megszokottól eltérő 
nézőpontból mutatja be.

Gedeon Eszter

Forrás: www.ludwigmuseum.hu

CEN: Színes kavalkád
Ez a három betű takarja azt az 

eseményt, ami április 28-a és 30-a, 
kedd és csütörtök között szórakozni, 
együtt lenni, táncolni, beszélgetni hív 
titeket a Nehru-partra: a CEN, azaz a 
Corvinus Egyetemi Napok a Hallgatói 
Önkormányzat és az Öntevékeny Cso
portok Irodája szervezésében.

Napközben sportprogramok, foci és 
streetball bajnokság kommentátorral, 
majd Stand-up Comedy-k várnak, 
illetve Egyetemi Sátor, Kultúrsátor, 
ahol neves sportolók, művészek, 
médiaszemélyiségek mutatkoznak 
be. Esténként pedig olyan együttesek 
jönnek el a Duna ezen partszakaszára,

mint a Kaukázus, az Irie Maffia, Péterfy 
Bori, az Animal Cannibals, és a Pál 
Utcai Fiúk. CENtúra keretei közt idén 
is megmérettethetitek magatokat 
csoportosan. Jelentkezés, és további 
információk a programokról a www. 
bcehok.hu oldalon.

Filmes Esték

A nyomozás útvesztője
Utolsó idei vetítéséhez érkezett 

Szerkesztőségünk friss gyermeke, a 
Filmes Esték, amit ezen tanév szep
temberében indítottunk útjára. Három
hetente kortárs magyar filmeket mu
tattunk be, majd beszélgetésre in
vitáltuk a film rendezőjét.

Előző alkalmaink során Hajdú Sza
bolcs Fehér tenyér című valós eleme
ken alapuló filmjét nézhettük meg, ami 
az alkotó öccsének tornászkarrierjét 
mutatta be saját maga főszereplésével.

Lapzártánk és megjelenésünk között 
Herendi Gábor Lóra című romantikus 
drámáját vetítettük. Biztos vagyok 
benne, hogy a beszélgetés alkalmával a 
rendező felé ismét sok izgalmas kérdés 
érkezett.

Az utolsó idei vetítésre április 23-án, 
csütörtökön kerül sor 18:00-kor a Közgáz 
Campus Főépületében az E.3005-ben,

Herendi Gábor lelkesen válaszolt kérdéseinkre

a film pedig nem lesz más, mint a 
már decemberi számunkban ajánlott A 
nyomozó című film, ami beemelte Gigor 
Attila nevét a köztudatba. A film a 39. 
Magyar Filmszemlén öt kategóriában is

Szerényi Szabolcs felvétele

díjat nyert, mindenkinek csak ajánlani 
tudom, bárkinek jót tehet egy kis 
nyomozás.

A szervezők nevében, 
Bernáth Zsófi

http://www.ludwigmuseum.hu
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Fejtsd meg és szórakozz!
Szeretsz koncertekre járni? Válaszolj helyesen a feltett kérdésekre és nyerj két jegyet a Művészetek Palotája előadásaira.

MÜPA- hova máshova?

300 forintért kultúra
Bonga Angolából

Melankólia és forradalmi hevület jellemezte a „született" Barceló de Carvalho 1972-ben megjelent első albumát, az Angola 
72-t. A szülőhazája függetlenségéért harcoló emigráns Rotterdamban -  már Bongaként- lett ismert muzsikus. Majd Angola 
megszűnt portugál gyarmat lenni; és Bonga szabadon váltogathatta lakhelyét. Lemezein békésen megférnek egymás 
mellett a fájdalmasan lírai hazai dallamok és a tüzes szambák. Ez a pezsdítő sokszínűség ragadja majd magával az április 
30-i koncerten is a Müpa közönségét.

1. Az afrikai zene egyik legkeresettebb előadója kiváló sportoló volt valamikor, nemzetközi versenyeken is indult 
portugál színekben. Milyen sportágban?

a) Maratoni futás b) Gátfutás c) Síkfutás

All Stars blues a Müpában
Május 3-án a blues három sztárja -  Big Daddy Wilson, Ripoff Raskolnikov és Nagy Szabolcs -  ad közös koncertet a 
Fesztivál Színházban. A világ egyik legjobb hangú fekete blues-énekese, Közép-Európa egyik legjobb dalszerző-énekes- 
gitárosa „szövetkezik" hazánk első számú blues zongoristájával. A három, ritka módon egyféleképpen gondolkodó zenész 
a megszokott tradicionális blues mellett a Big Daddy Wilson által korábban sikerrel művelt soul és gospel zene elemei is 
megjelennek.

2. Milyen közegben találhatók meg a gospel gyökerei?
a) A country zenében b) A keresztény egyházi zenében c) A New Orleans-i jazzben

Ágoston Béla, Frank London és barátaik
A saját magát „zeneközelítőként" aposztrofáló, multiinstrumentalista fúvós és zeneszerző, Ágoston Béla a jazz mellett 
tradicionális magyar és zsidó népzenét, illetve feldolgozásokat is játszik (főleg dudán, klarinéton és furulyákon). Május 
4-én a Fesztivál Színházban Ágoston Béla vendégszólistája a világhírű amerikai trombitás-zeneszerző, Frank London, akit a 
legtöbben a Klezmatics és a Hasidic NewWave együttesből ismerhetnek.

3. Mikor és hol alapította Ágoston Béla a Mecseki Free nevű együttesét? 
a) 1986 Siklós b) 1990 Pécs c) 1991 Orfű

Küldd el válaszaid elérhetőségeddel (telefonszám, évfolyam, szakirány) április 27-ig az agnes.szekeres@uni-corvinus.hu 
címre, és amennyiben helyesek, másodmagaddal részt vehetsz a MÜPA egy előadásán.

Előző számunk nyertesei:

Báli Balázs, orvos-közgazdász 
Homlok Ildikó, BME-GTK, III. 
Újsághy Géza, Vezetés-szervezés

Gratulálunk nekik!

Egyik unalmas estén kérdezte a 
barátom, elmennék-e este a MÜPA- 
ba Goran Bregovic-ot hallgatni. Mégis 
hogyan ? - hiszen a jegyek már hetekkel 
ezelőtt elkeltek, az ösztöndíjamból se 
telne a több ezer forintos belépőre. 
Ekkor hallottam először a 300 forintos 
diákjegyekről.

A Művészetek Palotája már meg
nyitása óta kínálja a diákoknak igen 
kedvezményes áron a jegyeket, ám 
ezekhez nem olyan könnyű hozzájutni. 
Először is csak egy órával az előadások 
előtt kezdik el árulni őket, ráadásul a 
120 darab jegy hamar elfogy, úgyhogy 
nem árt jóval az árusítás kezdete előtt 
odamenni. Diákjegyet csak a Bartók 
Béla Nemzeti Hangversenyteremben 
tartott eseményekre válthatunk, és a 
harmadik emeleti karzat álló helyeire 
szólnak. Oe nem kell megijedni annak, 
aki úgy gondolja, hogy nem bír végig 
állni egy két órás performance-ot, hi
szen a fal mellett székek vannak elhe
lyezve. Más kérdés persze, hogy ülve 
nem sok rálátás nyílik az előadásra, 
azonban a helység kitűnőakusztikájának 
köszönhetően így is zavartalanul lehet

élvezni a muzsikát. Persze, ez a két- 
két és fél óra nem is olyan sok, attól 
függően, hogy kit jöttünk meghallgatni, 
Goran Bregovic itt jártakor például 
senkinek sem volt szüksége székekre, 
a harmadik emeleti karzaton igazi buli 
hangulat uralkodott, az emberek tán
coltak, jól érezték magukat. Ezek után 
külön élmény volt letekinteni a magasból 
az alattunk ülőkre, akik mereven ülve 
hallgatták a szerb dallamokat.

Általában a világzenei és a jazz 
koncertek iránt érdeklődnek a diákok, de 
a klasszikus zenei koncertekre is sokan 
mennének. A chicagói szimfonikusokra 
szóló jegyekért is több százan álltak 
sorba. Mégis, a legtöbb diák egy jazz 
koncertre a 2008 őszén itt járt Keath 
Jarret szólójára próbált bejutni, persze 
ekkor is, csak az eléggé kitartó és sze
rencsés első 120 jutott be.

A MÜPA továbbra is kitart jó szo
kásánál, és megpróbálja enyhíteni a 
diákok kultúra éhségét. Ti meg, ha egy 
unalmasnak ígérkező este áll előttetek, 
akkor kövessétek a példámat, és ugorj- 
atok el a müpa-ba, hátha maradt még 
jegy.

Gedeon Eszter

Gyakorlat a BBJ-nél

A Budapest Business Journal újságíró gyakornokokat keres. Ha van írás
készséged és angolul is jól írsz, értesz a gazdasághoz, akkor ott a helyed. 
Jelentkezz az újság főszerkesztőjének e-mailjén: dmt@bbj.hu
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Egyetemi bolt
Újdonságok az Egyetemi Boltban

Touristfon és Discountphone 
telefonkártyák, kiváló minőség, 
alacsony percdíjak 
Dolgozói-, diák- és nyugdíjas 
BKV bérletek, vonaljegy, gyűjtőjegy
Márciusban kapucnis kardigán 
vásárlása mellé fehér színű 
Corvinus-bögrét adunk ajándékba 
gyűrűs mappa egyedi Corvinus-grafikával

a Fővám téri Zsibongóban a III. előadóval szemben 

hétfő-csütörtök 8.00-17.00, péntek 8.00-14.00

Tel: 482 5105*

E mail: egyetemibolt@uni-corvinus.hu
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Angol Nyelvű 
Könyvek Boltja
Angol nyelvű közgazdasági 
szakkönyvek,
kedvező áron kaphatók, 
illetve megrendelhetők 
a BCE Szolgáltató Kht. 
Könyvesboltjában

a Központi Könyvtár 2. emeleti 
Gazdaságtudományi Olvasó területén 
nyitva tartás: hétfő-péntek: 9.00-16.00 
email: marianna.szecsenyi@uni-corvinus.hu

mailto:agnes.szekeres@uni-corvinus.hu
mailto:dmt@bbj.hu
mailto:egyetemibolt@uni-corvinus.hu
mailto:marianna.szecsenyi@uni-corvinus.hu
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Az American Corner Budapest és igazgatója, Sólyom Erika Uniós konferenciasorozat Budapesten

Mindig van lehetőség

Linda Carranza felvételei

Február 18-án nyitott meg a Só
házban az American Corner, avagy az 
Amerikai Kuckó. Fő célja az amerikai 
kultúrával való megismerkedés segí
tése, az amerikai lehetőségekről, ér
tékekről és közéletről való diskurzus 
megteremtése, és egyben a hallgatók 
informálása is.

Az Amerikai Kuckó április elsejétől 
könyvtárként is működik: ingyenes 
regisztráció után bárki válogathat 
DVD-k, újságok és könyvek széles 
választékából. A katalógus interneten 
a www.americancorner.hu oldalon is 
elérhető. A könyvtár jelenlegi nyitva
tartási ideje hétfőn és szerdán 9—17h , 
kedden és csütörtökön 13—19h.

A Kuckó elsősorban egy program
központ. Az Amerikai Nagykövetség
gel való együttműködés jegyében 
házigazdája volt már a Tolerancia 
Program keretében szervezett Videó 
Verseny március 20-i Díjátadójának, 
ahol középiskolások versenyeztek 1 
perces rövidfilmekkel a tolerancia té
makörében. Rendszeres programokra 
is sor kerül a Kuckóban. Április elejétől 
minden kedden megtartják a TALC- 
ot (Tuesday American Language 
Club), melynek keretében minden al
kalommal egy anyanyelvi vendéggel 
beszélgethetnek a résztvevők, vagy a 
Movie Night.

Az állandó programok mellett lesz
nek egyedi rendezvények is. Március 
Women's Month (a nők hónapja) 
Amerikában. Ezzel kapcsolatban meg
hívták Michael Simmons-t, aki az 
emberi jogokról tartott egy előadást, 
majd a meghívottak egy, a nők elleni 
erőszakról készült filmet nézhettek meg 
(NO!), amelyet egy afrikai amerikai

rendezőnő készített. Áprilisban a föld 
napja kapcsán a környezetvédelem 
témakörében lesz hasonló program, 
melynek tervezett időpontja április 23, 
délután 5.

Az Amerikai Kuckó vezetője Só
lyom Erika, élete során sok helyen 
megfordult: szociolingvisztikával
kapcsolatos kutatása miatt került ki 
Amerikába, ahol majdnem 10 évig élt. 
Sokféle munkája közül volt például 
New York szegénynegyediben iskolai 
szakfelügyelő egy országos írás- és 
olvasásprogram keretében, miközben 
különféle kutatásokat végzett a nyelv 
és kultúra kapcsolatáról. A New York 
University-n a nyelv és a társadalom 
kapcsolatáról, a nyelvről és nemi 
szerepekről, valamint kisebbségi nyelvi 
jogokról oktatott. Több budapesti és 
newyorki emberjogi intézet munkatársa 
volt. Ösztöndíjasként megfordult 
Oroszországban, Angliában és Olasz
országban. Éveken át foglalkozott 
afrikanisztikával; a nyugat-afrikai kul
túra, valamint a Szenegálban beszélt 
wolof nyelv jó ismerője. Társszerzője

egy külföldiek számára készült 
magyar nyelvkönyvnek (Colloquial 
Hungarian), melyet amerikai egyetemek 
hungarológia programok oktatására 
hasznának fel.

Elmondása szerint kitartása, 
érzékenysége, a lehetőségekre való 
nyitottsága, s nem utolsó sorban szülei 
szeretete segített sikereket elérni 
életében. Az Amerikai Kuckó kulturális 
missziója elmondása szerint nagyon 
közel áll személyiségéhez, mivel mind 
szakmai, mind magánéletében mindig 
is személetmódok, értékek összekap
csolását próbálta megvalósítani.

Az egyetemi lehetőségek köre tehát 
egy újabbal bővült. Az Amerikai Kuckó 
rengeteg alkalmat szolgáltat azoknak 
a hallgatóknak, akik érdeklődnek az 
amerikai kultúra iránt, vagy egyszerűen 
csak az emberi értékek megközelítéseire
kíváncsiak. A sok-sok sztereotípiával 
illetett Amerika pedig kész arra, hogy 
megmutassa valódi, árnyaltabb arcait 
is. Éljetek ezzel a lehetőséggel.

Szilléry Mirjam

Erasmus beszámoló: folytatás

Sportos németek...
ígéretemnek megfelelően akkor 

most a biciklikről. Általában a szte
reotípiákban nem kifejezetten a 
sportos jelzőt társítjuk a németekhez 
Iközvetlenül az Oktoberfest, a sör 
és a virsli után), ezt meglehetősen 
rosszul tesszük. Addig bármikor ki
csit hosszabb időt töltöttem Német
országban, akkor meglehetősen sokat 
javult a kondícióm.

Soha nem fogom elfelejteni azt a 
münsteri élményemet, amikor először 
egy nagydarab apáca majd egy 
felelősségteljes üzletember biciklizett 
el mellettünk. És habár Mannheim 
nem a büszkélkedhet olyan címmel, 
mint a biciklik fővárosa, vagy bármi 
egyéb, ennek ellenére nincs nap, hogy 
legalább 100 biciklivel ne találkozzon 
az ember. Fújhat a szél, általában még 
az eső sem jelent akadályt, de mivel 
itt a tavasz, most már a fázósabbak 
is bicajjal járnak. Igaz, itt a járdák 
szélesek, felfestett bicikli-utak vannak, 
viszont azon nem nagyon aggódnak, 
hogy hová kössék a paripáikat, ha van 
egy fa vagy bármilyen rács a közelben, 
akkor jó, ha nincs, akkor a kereket a 
vázhoz láncolják, és kész.

A lelkesedés nemcsak itt meglepett 
meg, hanem az egyetem által meg
hirdetett testnevelésórákon is. Nem 
tudom azért-e, mert az otthoni reggel 
órákkal ellentétben, itt általában 17-22

között van lehetőség mozogni, de 
eddig mindig ámultam, hogy mennyien 
vagyunk (még szombaton is!). A lehe
tőségek száma is hihetetlenül nagy, 
megtalálható minden a jógától a karatén 
és salsán át a túrázásig (de van brige, 
jéghoki és még sorolhatnám). Arról nem 
is beszélve, hogy külön kiadvány jelenik 
meg a testnevelésórák időpontjáról 
és helyszínéről -  erről jut eszembe, 
ha negatívumot akarnék kiemelni, 
amellett, hogy a kolihoz legközelebb 
lévő teremnél nincs sem öltöző, sem 
WC, és az egésznek garázshatása van 
-valamint, hogy a rengeteg lehetőség, 
a város különböző pontjain van, így

sokszor a város másikfelébe kell utazni, 
ha sportolni szeretnénk.

És hogy kedvenc élményemet 
ne hagyjam ki a sorból, az itteni 
cserediákokkal foglalkozó VISUM 
nevű diákszervezet (nálunk az ESN 
a megfelelője ennek) jóvoltából részt 
vehettünk egy Rhein-Neckar Löwen -  
SG Flensburg kézilabda meccsen, mely 
alapján állíthatom, hogy a németek 
nemcsak sportolni, hanem szurkolni is 
szeretnek, és ezt rendkívül lelkesen 
és vidáman teszik. 13000 emberrel 
együtt a győztes csapatnak drukkolni 
mindenképp egyik legemlékezetesebb 
napom az elmúlt két hónapból.

Németh Eszter

Miért szavazz?
Lapzártánk után, megjelenésünk 

idején -  április 6 és 12 között rendezi 
meg az AEGEE-Budapest a Y Vote on 
Education nevű konferenciát. Az EU 21 
tagállamát felölelő konferenciasorozat 
fő célkitűzése a 18-22 év közötti euró
pai fiatalok motiválása a június 7-i 
Európai Parlamenti (EP) választásokon 
történő részvételre. A Közgazdász az 
AEGEE-Europe kiemelt rendezvényéről 
beszélgetett a projekt európai koor
dinátorával, Ferencsik Ildikóval, aki 
egyetemünk harmadéves hallgatója.

-  Miért fontos, hogy a fiatalok 
is részesei legyenek a választási 
folyamatnak?

-  A fiatalok politikai érdeklődé
sének hiánya, a közönyösség a saját 
és európai politikai folyamatok iránt 
kiemelt fontosságú kérdés mind a jelen 
fiatal generációja, mind a jövő tár
sadalma számára.

-  Milyen módon közelítitek meg 
az említett korosztályt?

-  A politikai színezettől mentes 
kampányunk kisebb és nagyobb volu
menű rendezvényeken keresztül bá
torítja és képzi a fiatal európaiakat, 
hogy informált döntéseket hozzanak. 
Az AEGEE kiterjedt hálózata mellett 
más szervezetek tagjai is részt vesznek 
az 1-2 napos kisebb rendezvényeken, 
az egyhetes konferenciákon, és az 
egyhónapos nagy-britanniai túrán, 
mely Londonból indul, és 26 városon 
keresztül Edinburghban ér véget.

-  A budapesti konferencia során 
mely téma kerül a középpontba?

-  Az oktatás területén a tréningek 
és előadások során kiemelten foglal
kozunk majd napjaink aktuális és egyre

Pozsonyi kirándulás

nagyobb hangsúlyt kapó témáival. Sze
retnénk felhívni a külföldi és magyar 
fiatalok figyelmét a nem-formális és 
infqrmális tanulás lehetőségeire, az 
élethosszig tartó tanulás jelenségére 
és a Bologna-folyamatra is.

-  Kiknek a támogatásával tudjá
tok mindezeket életre hívni?

-  A rendezvények fiatal önkén
tesek, nem-kormányzati szervek (ESU, 
BEST, STEM) munkájának köszönhető
en válnak valóra; maga a programsoro
zat az EP elnöke, tagjai és az Európai 
Bizottság támogatását is élvezi. A 
megvalósítást az Európai Bizottság 
Fiatalok Lendületben programjának 
köszönhetjük. Budapesten a civil szféra 
képviselői mellett a Közép-Európai 
Egyetem és a Budapesti Corvinus 
Egyetem professzorai is emelik az 
esemény fényét. Az esti viták nyitottak, 
szeretettelvárunk minden érdeklődőt!

-  Hogyan értékelitek az egyhetes 
konferenciák eredményeit?

-  12 városban hónapról hónapra 
rendezünk konferenciákat különböző 
témákban (pl.: állampolgárság, mobi
litás, kreativitás, migráció). Ezeknek 
gyümölcseként májusban, a záró kon
ferenciára összeáll a Youth Agenda 
nevű dokumentum, melyet prezentálunk 
a leendő EP képviselőknek.

-  Zárásként szeretnék feltenni 
egy személyes kérdést. Ha lehetőséged 
nyílna változtatni egy dolgon Európá
ban, mi lenne az?

-  Szeretnék változtatni az 
emberek mentalitásán. Közelebb hozni 
hozzájuk az európaiság gondolatát, 
hogy az megteljen jelentéssel, és ne 
csak üres fogalom legyen.

Bordán Pálma

A Társadalomtudományi Kar Hallgatói Önkormányzata április 23-án, 
csütörtökön egynapos tanulmányi kirándulást szervez Pozsonyba. Program: 
a pozsonyi Comenius University meglátogatása, részvétel az International 
Visegrad Fund által tartott prezentáción, városnézés, majd szabad program. 

Részvételi díj: 5000 Ft
Jelentkezni lehet április 16-ig a részvételi díj befizetésével a HŐK irodában.

Csatlakozz te is a kihíváshoz!• »

Global Management Challenge
Corvinus sikerrel nemrégen zárult a Global Management Challenge (GMC) 

legelső magyarországi döntője. A mieink, a KnKI Special Force, Szabadi Gábor, 
Varga Tamás, Molnár Dániel, Dányi Gergely először képviselhetik Magyar- 
országot a világdöntőn Portugáliában.

Tarcsi Gabriella felvétele
A Global Management Challenge, a világ legnagyobb stratégiai management 

versenye, több mint 375.000 résztvevővel, 31 ország résztvételével, és minden 
évben megrendezésre kerül 1980 óta. Magyarország 2008-ban csatlakozott a 
programhoz, idén először képviselteti magát az első magyar csapat az ezúttal 
Lisszabonban megrendezése kerülő világdöntőn.

A lehetőség mostantól minden évben adott. További információ: www. 
gmchungary.hu, illetve a program nemzetközi weboldalán: www.worldgmc.com

A szerző felvétele

http://www.americancorner.hu
http://www.worldgmc.com
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Fotókiállítás

Afganisztán újjáépítése

Koszticsák Szilárd felvételei

Hajókirándulás Seattle-ben

4 szerző felvételei

Nyári táborozás az USA-ban

2  hét, 7  állam, 1500 dollár

Április 18-ig látható az új épületben 
az a több mint 30 fotó, amely bemutatja, 
hogy Kanada és Magyarország miként 
járul hozzá Afganisztán újjáépítésé
hez és az ország stabilizálódásához. 
A biztonság, fejlesztés és kormányzás 
témakörében készült fotók sikerekről 
és az eddig elért eredményekről ad
nak megkapó látleletet. A fotók rávi
lágítanak az afganisztáni szerepvál
lalás bonyolultságára, nehézségeire 
és a jövő kihívásaira is.

Magyarország és Kanada 50 más 
országgal és nemzetközi szervezettel 
együtt a demokratikusan megválasz
tott afgán kormány kérésére van jelen 
Afganisztánban. Az ENSZ jóváhagyás
sal és NATO vezetéssel megvalósuló 
misszió segíti a stabil és önfenntartó 
Afganisztán megteremtését 2006 óta 
Magyarország Baglán tartományban 
vezeti a Tartományi Újjáépítési Cso
portot (angolul: PRT). Kanada 2005 óta

Nemzetközi megmérettetés

Az idei Richard Ivey Business 
School döntőbe jutott csapatainak 
kihirdetésekor hangzott el a következő 
mondat: „Rég volt már arra példa a 
verseny húszéves történetében, hogy
k é t  egym ás u tán i évben  is  a döntőbe

jusson ugyanaz a csapat, a Corvinus 
Egyetemnek most módja van arra, hogy 
megvédje tavalyi elsőségét."

A Corvinus Egyetem csapata végül 
a nagyszerű eredménynek számító 
második helyezést érte el Kanadában, 
az Ivey által megrendezett nemzetközi 
esettanulmány versenyen. A versenyen 
tizenkét csapat mérte össze erejét a 
világ minden tájáról (Brazília, Hong 
Kong, Dél-Korea, Magyarország, 
Mexikó, Új-Zéland, Lengyelország, 
Szingapúr, Spanyolország, Svédország, 
Thaiföld és egy vegyes csapat helyi 
cserediákokból). A magyar csapat 
címvédőként utazott a versenyre, 
hiszen múlt évben a Corvinus Egyetem 
hódította el a győztesnek járó trófeát. 
Az erős nemzetközi mezőnyben a

Kandahár tartományban működteti a 
fejlesztési tevékenységet folytató PRT- 
jét. Afganisztán-szerte 25 PRT segíti 
a demokratikusan megválasztott afgán 
kormány fennhatóságának kiterjesz-

Corvinusos diákoknak idén is sikerült 
bejutniuk a verseny hármas döntőjébe, 
ahol ellenfeleik a lengyelországi 
Warsaw School of Economics és a 
thaiföldi Thammasat University voltak. 
A döntőben a zsűrinek a magyar és 
a thaiföldi csapat megoldása tetszett 
a legjobban, így e két egyetem között 
alakult ki szoros verseny a győzelemért. 
Azömében vállalati felsővezetők alkotta 
12 fős zsűri végül háromszori szavazás 
után a Thammasat University csapatát 
választotta ki győztesnek, a Corvinus 
pedig a második helyen végzett.

Az Aibester Dóra, Kálmán Dávid, 
Kiss Rita, Pieke Ágoston összetételű 
Corvinusos csapat a SÍM kurzus kere
tében készült a versenyre, felkészítő 
tanáraik Bartis Eszter, Macher Flóra és 
Bakacsi Gyula.

Februárvégén egy másik Corvinusos 
csapat ugyancsak döntőbe került 
a Concordia Egyetem John Molson 
Undergarduate Case Competition 
(JMUCC) versenyén, ahol a 20 egye
temet felvonultató igen erős nem

tését, a nemzet újjáépítését és az állam
polgároknak nyújtandó közszolgálta
tások biztosítását. További információt 
találsz a www.afghanistan.gc.ca és a 
www. külügyminisztérium, bu honlapon.

az lvey-n
zeközi mezőnyben Giday Gyöngyvér, 
DudokÁdám, Kiss Ernő,-Vargha György 
egy portugál és két kanadai egye
tem csapatát maga mögé utasítva 
verekedte be magát az ötös döntőbe, 
ahol azonban már az első három közé 
nem rangsoroltak bennünket. Ennek 
a versenynek az érdekessége, hogy 
négy verseny esetet kell megoldani, 
ebből csak egyet hagyományos 16-24 
órás megoldási időkeretben, a másik 
három megoldására mindössze 3 ra 
áll rendelkezésre. A Corvinusos csapat 
stratégiai szemléletű elemzésükkel és 
prezentációs technikájukkal -  amit, 
mint megtudtuk, már tanítanak a 
konkurens intézményekben -  általános 
elismerésnek örvendett.

A harmadik versenyző csapatunk 
(Tóth Eszter, Antal Áron József, Schum 
Kristóf, Szirmai Zsombor) a McGill 
International Case Competition idei 
versenyén tisztes helytállás után nem 
került az első három helyezett közé.

Bakacsi Gyula

A Camp Fair-ről egy szerződéssel 
gazdagabban tértem haza, mely egy 
Seattle-től nem messze lévő tábor 
alkalmazottjává tett engem. Az eufó
rikus örömmámor után elkezdtünk 
gondolkozni a barátnőmmel, hogyha 
már úgyis ott leszünk, miért ne fedez
hetnénk fel a nyugati partot?

Ezért el is kezdtünk szervezkedni, 
és mivel a tábor megadta minden jövő
beli „counselor társunk" e-mail címét, 
így két holland lány személyében meg 
is találtuk utazópartnereinket, akikkel 
előre le is foglaltunk mindent a tábor 
utáni két hetes időszakra.

Június 14-én elérkezett az indu
lásom és gyomorfekélyem végső stá
diumának ideje. Megpróbáltam minden 
fontos iratot a testemhez rögzíteni, 
amit nagyjából öngyilkosság lett volna 
otthon hagynom.

Röpke 9 óra utazás plusz 1-2 
óra várakozás után megérkeztünk 
New Yorkba, ahol részt vettünk egy 
orientáción, majd utaztunk tovább a 
táborba.

Seattle = Eső + Kávé. Minden hét
végén ellátogattunk a városba, és 
próbáltunk minél több nevezetességet 
megtekinteni, de be kell valljam, elég 
nehéz dolgunk volt, hiszen a város 
nagy hangsúlyt helyez a művészetekre: 
nagyon sok a látnivaló.

A tábori élet az első két hétben 
elég szokatlan volt, ami nem meglepő, 
tekintve, hogy azelőtt sosem voltam 
még nyári táborban. Az első hét tréning 
jellegű volt, gyakorlatilag felkészítettek 
minket arra, hogy milyen problémákkal

szembesülhetünka nyáron a gyerekekkel 
kapcsolatban-pl. honvágy, elsősegély- 
nyújtás, stb. Az azt követő 8 hét -  
így visszatekintve -  nagyon gyorsan 
eltelt, főszerezve persze minden tábori 
jóval, úgy mint tábortűz, ún. All Camp 
Activity-k (értelmetlen össznépi játékok, 
melyek korlátlan sikításra ösztönzik a 
gyerekeket), International Week stb.

Az igazi kaland azonban a tábor 
végével vette kezdetét, hiszen előttünk 
állt még a West Coast, és körülbelül 
$1500 elköltésének lehetősége! Uta
zásunk első napján San Franciscoba 
érkeztünk, ahonnan másnap mentünk 
is tovább egy négynapos programra, 
melynek keretein belül eljutottunk 
Disney Land-be, a Universal Studios-ba, 
Hollywoodba, Santa Barbara-ra és Los 
Angelesbe. Ezek után volt egy éjszaka 
„pihenőnk", majd egy hétnapos, hét 
államot érintő program következett. 
Grand Canyon, Yellowstone, Yosemite, 
Zion National Park, The Rocky Moun
tain, Kennecott Copper Mine stb. Szin
tén csak nevek, amikről persze felrém
lik 1-2 kép az ember agyában. De ott 
lenni... az teljesen más.

Miután visszatérünk San Francis
coba, volt még 5 napunk hazaindulás 
előtt, ami lehetőségetadottmeglátogatni 
a világon a legszebb és legnagyobb 
kínai városnegyedét, Golden Gate hidat 
-  és Parkot - ,  az Alcatrazt, és a bájos 
cable cárokat.

Mikor elérkezett az utolsó nap, 
szomorú voltam, de vártam, hogy haza
érjek -  mert tudtam, hogyha akarom, 
lesz még alkalmam visszatérni.

Virág Emese

Ismét döntősök voltunk

S

Rájöttem, hogy növelhetnénk a 
bevételeinket! Afrikai sámánok  

életre keltik nekem az elátkozott 
lelkeket, akiket én minimálbér 

alatt dolgoztathatok.

e hogy könyvel 
hetem ezt el?

| PAIN 'S K lin ika It Q
könyvelés *

Megvan!
T1: Szellemi termék!

a képregényt írta: Mester Tamás
rajzolta: Juhász Mónika
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A 3 B a pénzügyi válságról

Fiskális stimulus?
Egy esetleges fiskális stimulus 

hatásairól szervezett kerekasztal be
szélgetést a Széchenyi István Szak- 
kollégium március 25-én. Bartha Attilát, 
a Kopint Tárki kutatási igazgatóját, 
Békési László volt pénzügyminisztert, 
Bőd Péter Ákos, volt jegybankelnököt, 
Gazdaságpolitikai tanszékünk vezetőjét 
kérve fejtsék ki, a válság kezelésére 
megfelel-e a Keynesi recept, vagy jobb, 
ha az állam nem avatkozik be?

Mindhárman arra a végkövetkez
tetésre jutottak, miután összehason

lították a különféle közgazdasági iskolák 
lehetséges válaszait, hogy míg a fiskális 
stimulus máshol működni látszik, addig 
Magyarországon nincs lehetőségünk 
erre hagyatkozni. Bőd Péter Ákos 
elmondta „nem látok tisztán, ugyan 
sokat tudunk a válságról, de hogy 
milyen igazán, azt majd ha kilábaltunk 
belőle megírom". A magyar gazdaság 
hibáit elemezve egyetértettek abban, 
hosszú nyavalygásnak nézünk elébe.

-rés

Bőd Péter Ákos, Békési László, Bartha Attila
Szabó Edit felvétele

Fájlcserélő programok az egyetemi rendszeren

Virtuális közlegelő
Nemrég valamennyien megkap

hattátok az ISZK figyelmeztető kör
levelét a fájlcserélő programokkal 
kapcsolatban. De mit is jelent ez pon
tosan és milyen veszélyeket rejthet?

A fájlcserélők használata szezo
nális az egyetemen, a szabályok be
tartására buzdító körlevelet akkor 
szokták kiküldeni (kb. kétévente), ha a 
filmek és zenék cseréje elszaporodik. 
A nagy kapacitás és a gyors kapcsolat 
sokaknak vonzó lehetőség, hogy letöltő 
szoftvereket telepítsenek. Az egyetemi 
biztonsági szabályzat tiltja a fájlcserélő 
programok használatát, de különböző 
szerzői jogokat védő szervezetek 
is gyakran fordulnak az ISZK-hoz, 
amennyiben illegális tartalom le vagy 
feltöltését regisztrálják az interneten. 
Az ISZK gyakorlata egyszerű a jog
szerűtlen felhasználókkal szemben, 
kitiltják őket a hálózatról. Ha írásban 
nyilatkoznak arról, hogy többet nem 
sértik a szabályzatot, visszaengedik 
őket. A második eset fegyelmi eljárást 
von maga után.

Az ISZK kezelésű egyetemi gépeken 
viszonylagosan egyszerűen ki lehetzárni

a fájlcserélő rendszerek használatát, de 
a szintén egyetemi hálózatot használó 
saját tulajdonban tévő kollégiumi 
gépek és notebookok esetében az 
ISZK csak a megtörtént feltöltések 
kiszűrésével és a külső szervezetek 
riportjai alapján észleli az illegális hasz
nálatot. Itt fontos megemlíteni, hogy ha 
valaki VPN használatával kapcsolódik 
az egyetemre, akkor is az egyetem 
hálózatát használja, tehát ilyenkor is 
figyelnie kell arra, hogy mit csinál. 
Előfordulhat, hogy egy hallgató lap
topján hagyott fájlcserélővei akarat
lanul is az egyetem erőforrásait hasz
nálja az egyetem területén, és illegális 
tartalmakat tesz elérhetővé.

Mivel az egyetemi hálózaton má
sokat veszélyeztet és erőforrásokat köt 
le az illegális használat, az ISZK az 
egyetemi közösség érdekeit szem előtt 
tartva kér mindenkit, hogy figyeljen oda 
ezekre a szabályokra, hiszen az ISZK az 
egyetemi hálózat biztonságát kívánja 
megőrizni.

Tóth Csaba, adatvédelmi felelős 
tájékoztatója alapján: 

Szilléry Mirjam

A diákújságírók szakmai fel
készítését segítő műhelymunka 
kezdődött márciustól a Közgazdász 
szerkesztőségében. Hétfőnként mé
diamunkások -  újságírók, televízió
sok -  beszélgetnek szakmájukról, 
pályájukról. Első vendégünk Böröcz 
Petra volt, a Népszabadság gaz
dasági rovatának munkatársa, aki 
öt éve még a Közgazdászt írta. A 
televíziózás gyakorlatáról Alföldi 
Zoltán az RTL Klubot, a TV2-t és az 
ATV-t is kipróbáló riporter tartott is
mertetőt. A szaklapok specialitását 
Dóra Melinda Tünde, a Budapest 
Business Journal főszerkesztője 
ecsetelte. Alföldi Zoltán szerkesztőségünkben

Szilléry Mirjam felvétele

Interjú Beck Zolival, a 30Y frontemberével

„Az üzenetem annyi, hogy kösz!"
A Művészetek Palotája adott he

lyet a legutóbbi 30Y szentimentáiénak, 
aminek kapcsán beszélgettem az 
énekes-gitáros Beck Zolival.

-  Milyen érzés számotokra, hogy 
a Művészetek Palotájában léphettek 
fel?

B.Z.: Fura. Egy kicsit rendes ez a 
hely, túlságosan is elegáns, úgyhogy 
azt csináltuk, hogy a színpadot egy 
kicsit átrendeztük a mai koncertre, a 
próbatermünknek mindenféle kicit- 
kacatját behordtuk a színpadra, úgy
hogy gyakorlatilag felépítettük a saját 
alagsori próbatermünket, hogy egy 
kicsit otthonos legyen a közönség szá
mára is, meg a mi számunkra is.

-  Októberben jelent meg a 4. 
lemezetek. Olyan fogadtatásra talált, 
olyan visszajelzéseket kaptatok, amire 
számítottatok?

B.Z.: Amikor lemezt csinál az ember, 
nem nagyon gondolkodik a vissza
jelzéseken, mert nem hallod kívülről 
azt, amit csinálsz, hanem benne vagy.

Egykönnyen kétszázan tömörül
tünk be a Rajk László szakkollégium 
előadójába március 26-án este, hogy 
a Reformszövetség három tagját hall
gassuk meg az általuk koldogozott 
programról.

Vizi E. Szilveszter, a Magyar Tudo
mányos Akadémia volt elnöke egy 
kérdésre válaszolva optimista hangon 
jelentette ki, hogy „egy társadalmi 
összefogás igenis lehetséges. Van kiút, 
és ez egy igazi javaslat, egy alternatíva" 
mondta, bár az előadás elején még az 
erkölcsi válságra és a bizalomhiányra 
hívta fel az egybegyűltek figyelmét.

Önkéntes hét a Közgázon

Segítenél, de nem tudod, hogyan? 
Kipróbálnád magad önkéntesként, 
de nem tudod, hol? Ételt osztanál, 
parkot takarítanál, vért adnál vagy 
csak szakmai előadásokat hallgatnál? 
Akkor vegyél részt a HaKöSz egyesület 
KözJóTett önkéntes hetén április 20. és 
23. között!

Biztosan sokan láttátok a MeH 
esélyegyenlőségi kampánysorozatá
nak reklámjait. Ezek a filmek hadat 
üzentek a magyar társadalom cseppet 
sem befogadó viselkedésének, kicsit 
bemutatva, hogy milyen is lehet így 
élni: fogyatékkal. A KözJóTett című 
héttel a Közgázon egy lépéssel tovább 
megyünk: bemutatjuk, hogyan tudunk 
mi, burkon belül élők, a társadalom pe-

Ahogy nézegettem őket, néhányat be
lőlük, alapvetően azért elég pozitív 
volt a lemez fogadtatása, és ennek 
nyilván örülünk. De érdekes az is, hogy 
a Semmi szédítő, amit kevésbé fogadott 
ilyen nagy ovációval a kritika, az most 
egy egészen más megvilágításba került 
ezzel a lemezzel, és azt látom, hogy 
a kritikai hangok most már a Semmi 
szédítőt egy kultikusan nagy lemeznek 
gondolják el, holott a megjelenésekor 
nem gondolták annak.

-  Teli vagytok koncertekkel. Itt 
a tavaszi turné. Hogy tudod ezt össze
egyeztetni az egyetemi teendőiddel?

B.Z.: Viszonylag jól. Nincs nagyon 
sok dolgom az egyetemen. Viszonylag 
megbocsátó a tanszék, a tanszékvezető 
is és mindenki más is. Úgyhogy ha nem 
tudok éppen órát tartani, vagy nem érek 
oda valahová, akkor mindenki tudja, 
hogy miért van. Tudják, hogy ez nem 
valamiféle önös célú lógás, hanem a 
zenekar. Mindenki nagyjából elfogadja, 
hogy a zenekar az számomra ilyesfajta 
prioritás.

-  Pár hónap múlva itt a fesztivál
szezon, ahol ti is több helyszínen fellép
tek. A fesztiválos koncerteket szeretitek 
jobban vagy a kisebb klubkoncerteket?

B.Z.: Azt hiszem, hogy a klubokban 
érezzük magunkat igazán otthon. Min
den zenekar ott kezdi a saját munkáit 
vagy a pályáját, hogy kis klubokban 
játszik kevés ember előtt, és nagyon 
jó érzés 2-3 év után, hogy az ember 
ugyanazokban a kis klubokban játszik, 
de már teltház előtt. A klubozásnak ez 
az egyedi különleges élménye meg
marad bennünk, és ez nagyon fon
tos dolog. Aztán amikor beleállunk 
a fesztiválszezonba, akkor az elején 
általában kicsit nyögvenyelős a dolog, 
kicsit nehezebben állunk rá arra, hogy 
nagyobbak a színpadok, hogy nem mi 
vagyunk csak a program, hanem annyi 
minden más, mi magunk is egy csomó 
koncertre kíváncsiak vagyunk. És az
tán általában július elejére-közepére 
belerázódunk a fesztiválokba, úgyhogy 
onnantól a fesztiválokat élvezzük.

-  Mit üzensz a Corvinusosoknak ?
B.Z.: Azt, hogy nagyon jó fejek,

mert 2 évvel ezelőtt a Corvinus Egye
tem meghívott bennünket játszani a 
gólyabáljára, nagyon jó fejek, mert 
tavaly is meghívtak minket a gólyabálon 
játszani. De hát mit is csinálnak a köz
gázosok, előrébb járnak, mint a világ, 
úgyhogy már 2 évvel ezelőtt pontosan 
tudták, hogy a 30Y nagyszerű zenekar, 
és ezt jó érzés tudni. Úgyhogy az üze
netem röviden annyi, hogy kösz!

A 30Ynal találkozhattok turnéjuk 
állomásain, és hamarosan a TATÁn is!

Juhász Mónika

amelyet azután ki is fejtett: a foglal
koztatás, az innováció, a kis- és közép- 
vállalatok, illetve a közlekedés és 
logisztika kérdését.

Összeségében egy roppant érde
kes, jó hangulatú est volt, és csak 
azt sajnáltam, hogy ilyen hamar vége 
tért, mert (ahogy azt a több, mint egy 
órás kérdezősködés bionyította) biztos 
vagyok benne, hogy a többi kétszáz 
résztvevő is még érdeklődéssel hallgat
ta volna a Reformszövetség jelenlévő 
tagjainak a gondolatait és anekdotáit.

Kraft Anikó

olyan emberekét, akik most arra szo
rulnak, hogy mások segítségével köl
tözhessenek új otthonba, olyan idős 
emberekét, akiket sosem látogatnak 
az unokáik, olyan kutyákét, akik még 
sosem sétáltak.

A szervezőgárda tagjaként állít
hatom, ahány szervezetet, embert 
csak megkerestünk, mind nagyon nyi
tottan fogadtak minket. Mintha csak 
ritkaságszámba menne, hogy valaki 
felkeresi az ő világukat. Azért száll ring- 
be a rendezvény, hogy mi is, itt, bur
kon belül nyitottan fogadjuk a burkon 
kívülről érkezőket. Mutassuk meg, hogy 
tudunk tenni értük!

További információért keressétek a 
www.hakosz.com oldalát!

- Bősz Anett

Összekapaszkodva
Forrás: 30y.hu

Programismertetés a Rajkban

„Nekünk Mohács kell!"

Tégy egy csodát!

„Nem szeretném, ha ennél is na
gyobb pofont kéne megvárni, mert ki 
fogják osztani" osztotta meg a közön
séggel a véleményét Békési „László, 
közgazdász, aki abban bízik, hogy csak
úgy, mint '94-95-ben a válság hatására 
beindulnak majd a reformok. „Azt a 
magyar betegséget, hogy a lángos 
sütőt utálom, de a lángost szeretem, 
azt meg egyszer és mindenkorra el 
kéne felejteni!" tette hozzá arra utalva, 
hogy nem a gazdagodás, hanem a sze
génység ellen kellene küzdeni.

Chikán Attila, az egyetem tanára, 
négy területet emelt ki a programból.

remére szorult emberek életébe némi 
segítséget vinni, hogy hogyan tudjuk 
átlépni annak a bizonyos buroknak a 
határát, amelyen kívül kerekes székek, 
fehér botok, hangtalan madarak, árvíz 
által elmosott házak, vagy romossá 
rongyolódott bölcsődék vannak.

Április 20. és 23. között tartja a 
Hallgatók a Közösség Szolgálatában 
(HaKöSz) nevű országos egyesület ta
mely a Közgázon diákszervezetként is 
működik) a KözJóTett nevet viselő ren
dezvényét, melynek keretében -  akár 
csak órákra is-számos alapítványhoz, 
egyesülethez nyílik lehetőségetek 
csatlakozni, melyek fő feladata segí
teni a burkon kívül élő emberek éle
tét. Olyan gyerekekét, akik talán so
sem fognak focizni a saját lábukon.

http://www.hakosz.com
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Külpolitikáról, médiáról és Gázáról

Al Ghaoui Hesna mesélt
Rejtvény

Szám tenger
Véleményem szerint az alábbi rejtvény túlságosan alulreprezentált a 

versenyeken, valószínűleg más nem rajong érte annyira, mint én. Remélem, 
önöknek legalább tetszeni fog ez a típus. Fogadják örömmel!

Szeletelje fel az ábrát a négyzetháló rácsainak mentén a következő sza
bályok betartásával:

A kapott darabok területe különböző legyen, az ábrában 6-tól 14-ig terjedő 
egybefüggő részeket kell kialakítani.

A megadott számoknak az adott terület darabban kell elhelyezkedniük. (PL: 
az ábrában található minden 14-es egy területhez fog tartozni, mégpedig abba, 
melynek területe 14 négyzet.

14 ■ 14 7 ■
12

9 9

14 11

8 12 13 11

■ 14 6 ■

Miért nem kap nagyobb teret a 
külpolitika a magyar médiában? Miért 
nincs igényes tényfeltáró újságírás? 
Miért nem érdekli a magyar nézőt, ami 
távol történik? Vagy mégis érdekli, 
csak nincs lehetősége követni? Hogyan 
lehet fogyaszthatóbbá tenni a külpoli
tikai híreket? Miben más a nyugati 
sajtó? Jó-e az újságírás szempontjából 
a b logoi ás és kommentelés? Hogyan 
álljunk a bulvárhoz? És miért nem 
engedték be a Gázai-övezetbe az 
újságírókat?

Ezeket a kérdéseket boncolgattuk 
március 4-én Al Ghaoui Hesnával, a 
Magyar Televízió Híradója és a Pano
ráma külpolitikai tudósítójával, és 
Izsák Dániellel, a Figyelő újságírójával. 
Az előadás a Gyakorlati Diplomácia 
Társaságának szervezésében került 
megrendezésre és nagy számú közön
séget vonzott. Az előadás nem is 
találó szó, inkább egy laza hangvételű 
kerekasztal beszélgetés volt ez, sok 
érdeklődő kérdéssel és kommentáló 
vagy vitatkozó megjegyzéssel. A téma 
a külpolitika, a nemzetközi konfliktusok 
magyar médiában való megjelenése 
volt, melytől a beszélgetés során néha 
elrugaszkodtunk.

A 10. Országos Esettanulmányi 
Versenyen 14 felsőoktatási intézmény 
egy-egy csapata összesen 52 diák vett 
részt. Rátermettségüket és ötletei
ket a vállalati szférát képviselő zsűri 
előtt bizonyíthatták. A nyertes idén a 
Budapesti Corvinus Egyetem „Krea- 
Team" csapata lett, Antal J. Áron, 
Schum Kristóf, Szirmai Zsombor és 
Tóth Eszter részvételével.

Hesna nyitotta a gondolatmenetet, 
arról beszélt, hogy a magyar média nem 
ad teret a külpolitikának. A sajtó csak 
tényeket közöl, nincs hely a dolgok 
háttérének felfejtésére, magyarázatára. 
A szerkesztők nem támogatják a kül
földi híreket, egyszerűen kisebb a 
nézettségük. Hesna szerint ez nem a 
közönség érdektelenségéből fakad. 
Amikor egy vagy két hétre a Pano
rámát főműsoridőben adták, igenis 
jelentős közönséget vonzott. Dani ezzel 
szemben beszélt a magyar közönség 
érdektelenségéről. Elmondta, hogy 
a nyugati sajtó egészen máshogy 
működik, hosszabbak a hírek, van 
hely a miért fontos kérdésre választ 
adni. Hesna megoldásnak látja a kül
politikai hírek érdekes tálalását. 0 
például mindig megpróbál magyar 
szálat keresni a történetben, vagy ha 
az nincs, kiragadni egy embert, akinek 
az életén keresztül be lehet mutatni az 
adott konfliktust.

Mindez persze pénz kérdés is. 
Magyarországon nincs pénz tudósítók 
hadait kiküldeni egy konfliktus övezetbe, 
ahol eltöltenenektöbb hetet, hogy aztán 
részletesen beszámoljanak az ottani 
helyzetről. A francia és brit média ezt 
megteheti. Ahogy Hesna elmesélte,

Az idén is az EVK Szakkollégium 
volt a rendező. A két főszervező, Fejes 
Csilla és Papp Zsolt irányításával Dalkó 
Kata, Fuchs Bettina, Krómer Péter, 
Molnár Balázs, Molnár Gergő, Szabó 
Erika fél évig dolgozott a versenyen. A 
megrendezéshez a Vezetéstudományi 
Intézet nyújtott szervezeti hátteret, 
míg az anyagiakat a támogatóknak 
köszönhették.

Al Ghaoui Hesna és Izsák Dániel
A szerző felvétele

Gázában 50 francia dolgozott, míg ő ott 
volt egyedül, egyetlen operatőrrel.

A beszélgetés második felében a 
gázai konfliktusról esett néhány szó. 
Hesna elmondta, hogy azért nem en
gedték be az újságírókat az övezet
be, mert a libanoni háború idején túl 
sole információt szállítottak és sokan 
sebesültek meg.

Az előadás részletesebb össze
foglalóját megtaláljátok a Társaság 
honlapján (gydt.uni-corvinus.hu).

Kóbor Andrea

A szervezők szerinti egyre növekvő 
színvonal, a hallgatók érdeklődése és 
a vállalati világ részvétele bizonyítja 
a verseny pozitív megítélését, A 
hallgatóknak pedig valóban nagy 
lehetőség ez, hiszen egy ilyen versenyen 
való részvétel jelentős előnyt jelenthet 
számukra a munkaerőpiacon is.

Kétkerekű kampány

Bringázzá'

Kerékpártárolót az új épülethez!
-gy- felvétele

Te is kipróbálhatod a bringás élet
érzést április 6. és május 8. között, a 
„Bringázz az egyetemre"-kampányban 
(rövidítve: BazE). Legkevesebb nyolcszor

kell bringával bemenni a suliba. Ezeket 
az alkalmat a www.bringazzmunkaba.hu 
honlapon kell rögzíteni a bringásnaplóban. 
Lehet egyénileg is, meg csoportosan is 
nevezni. Akik minimum nyolcszor teker
nek, azok garantált ajándékot kapnak, 
és egy nyereménysorsoláson is részt 
vesznek, wow!

Minden infót megtalálsz a folya
matosan frissülő http://kozgazbicikli. 
blog.hu címen! Ha kérdésed, vélemé
nyed, javaslatod van, oda bátran be
írhatod! Végezetül pedig jól véssetek 
fel a filofaxotokba pár dátumot. Április 
19-én a Critical Mass 15.00-kor startol a 
Tabánból. Lesz közös közgázos indulás 
is 14.00-kor az új épület elől. Egy nap
pal később, 20-án pedig a Hakösz által 
szervezett Közjótett -  I. BCE Önkéntes 
Hét keretében lesz bringás városnézés.

-gy-

Szilléry Mirjam

FELHÍVÁS!
Gondolkodtál azon, hogy szívesen írnál cikket, csak nem tudtad miről? Akkor a Európai Fiatal Újságíró Díjat Neked 

találták ki!
Ha 17 és 35 év közötti lelkes fiatal vagy, aki az Európai Unió bővítéséről szívesen írna cikket, regisztrálj a www. 

eujournalist-award.eu címen, május 31-ig írd meg a cikked, és a szeptemberi Közgazdászban publikáljuk!
Gondolatindítónak: mit gondolsz az EU-ról? Hogy érzed magad európai állampolgárként? Voltál Erasmuson? Milyen 

volt? 20 éve bontották le a vasfüggönyt -  ez téged hogyan érintett? 5 éve csatlakoztunk az EU-hoz... látsz változást?
A nyeremény, a dicsőségen túl, egy hosszú hétvége Berlinben a verseny 34 másik nyertesével!
Kérdésedet, cikkedet küld a kitekinto.kozgazdasz@gmail.com címre!

„Elmondom hát m indenkinek...”
Boldog vagy, netán szomorú? Szeretsz és szeretnek? Vagy még csak szeret

néd, ha szeretnének? Fáj az élet vagy épp nagyon jó? Fejezd ki versben, prózában, 
akár dalban, és küldd el nekünk -  a KözgazdÁsz megjelenteti művedet! 

írj a kozelet.kozter@gmail.com-ra, s mondd el TE is mindenkinek!

Két és félnapos kemény ötletelés

Győzött a „Krea-Team”

a képregényt írta: Mester Tamás
rajzolta: Juhász Mónika

Nem vagyok megelégedve a 
pénzügyi teljesítményünkkel, 
és a hozzáállásotokkal. Mi az, 
hogy elsüllyedt költségek?!

Béreljetek búvárokat, és

£
És mi az, hogy kifizetjük a 

szállítóknak az ÁFA 
tartozást?! Szikreteri! 
Magyarázatot várok!

(De hiszen már leszállították 
az árut, gondoltam...

Mindent akkor fizetünk, amikor 
megkapjuk, és addig nem fogjuk 
kifizetni az ÁFÁ-t sem, amíg nem 

lesz bedobozolva a raktárban!

http://www.bringazzmunkaba.hu
http://kozgazbicikli
mailto:kitekinto.kozgazdasz@gmail.com
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A djuice folks szolgáltatásra régi és új djuice előfizetők is regisztrálhatnak, A djuice folks 3 hónapos havidíjmentes használata 2009. április 7. és 
május 31, között történő regisztráció esetén él A 1 hónnp le te lte  u tá n  a csomag havídíja automatikusan 300 Ft lesz.
A H juice fo lk i szylgáTtatav a vásárló által megadott 3 djuice os mobiltelefonszám bármikori, Pannon hálózatáról tö rténő  hívását tartalm azza 3 Ft-os percdíjon. Regisztrálni a 
17/p es számon, a Pannon üzletekben és a djuice.hu oldalon lehet. További részletek és fe ltételek a Pannon üzletekben, a 1220 as számon és a djuice.hu n.
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